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1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadscommiss ievergader ing en heet  de aanwezigen van harte  
we lkom.   
 
2 .  Medede l ingen 
Geen medede l ingen.  
 
3 .  Vasts te l l ing  agenda 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  de  Nota  Reserves  en Voorz ieningen 2010 in  
de komende raadsvergader ing moet  worden vastgeste ld?  De Nota  i s  n iet  aangepast  naar  
aanle id ing van de  Bestuursrapportage en Jaarrekening.  Wethouder Siel ing ,  namens het  
co l lege ,  antwoordt  dat  de Nota n iet  per  se  in  de komende raadsvergader ing hoeft  worden 
vastgeste ld .   
De voorzit ter  s te l t  voor om de Nota in de  raadscommiss ie  bespreken,de  opmerkingen mee 
te  nemen en de  Nota  in de raadsvergader ing van september vast  te  s te l len .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  vraagt  het  co l lege  aanpass ingen in s tukken 
voortaan te  markeren door  middel  van b i jvoorbeeld een s treepje  in  de kant l i jn .  
De voorzit ter  v indt  deze vraag volkomen terecht  en neemt deze mee terug.  
De agenda wordt  vastgeste ld .  
 
4 .  Notulen raadscommiss ievergader ing van 18 mei  2010 
De notulen worden ongewi jz igd  vastgeste ld .  
 
Naar  aanle id ing van:  
Mevrouw Kerremans ,  namens de VVD, ste l t  voor  de laats te  twee z innen van haar  
opmerking op pag ina  21 te  la ten verva l len.   
Mevrouw Kerremans vraagt  wanneer  z i j  een antwoord kan verwachten op haar  vraag  over  
het  be langste l l ingspercentage van de b ibl iotheek en de  gevolgen voor de gemeente  en de 
b ib l iotheek.   
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  er  presta t ieafspraken op het  gebied van 
welz i jn ,  zorg  en cu l tuur  z i jn gemaakt .  De b ibl iotheek va l t  onder  het  kopje  ‘cu l tuur ’ .  
Eigenl i jk  s taat  het  h ier  zeer  pos i t ief ,  want  a ls  het  be langste l l ingspercentage  ru im boven het  
percentage l ig t  dat  i s  afgesproken,  dan voldoet  de  b ibl iotheek aan de  afspraken.  In pos i t ieve  
z in  z i jn h ier  geen consequent ies  aan verbonden,  a l leen in negat ieve  z in .   
Mevrouw Kerremans  gaat  er  vanui t  dat  er  gevolgen z i jn  voor de  vervolgafspraken in het  
budgetcontract?  Wethouder  Groot  antwoordt  dat  Haren in  een c luster  z i t  met  de  
b ib l iotheek Groningen,  b innenkort  i s  een afspraak gepland en wordt  gekeken hoe  d i t  
percentage z ich verhoudt  en of  er  tot  n ieuwe afspraken moet  worden gekomen.  

 
5 .  Eerste  Bestuursrapportage 2010 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de  PvdA,  lees t  dat  het  co l lege  op pag ina 2 voorste l t  a l leen 
onomkeerbare  u i tgaven s tructuree l  te  honoreren en vee l  midde len,  zo’n €  113 .418, - ,  
voora lsnog a ls  inc identee l  te  beschouwen.  Is  de c la im van de organisa t ie  n iet  dat  het  we l  om 
structure le  u i tgaven zou gaan,  d ie  het  col lege  inc identee l  heeft  gemaakt .  Ste l t  het  col lege  
daarmee de zaken n iet  wat  rooskleur ig  voor in deze eerste  Burap?  
Op pag ina  7 s taat  dat  de Open dag toch nie t  u i t  het  pro ject  Duurzaamheid betaa ld kon 
worden.  Eenmal ig  i s  daarom € 3 .200, -  b i jgeraamd.  De PvdA ontvangt  in  de  toekomst  graag 
een integra le  afweg ing  van het  be lang van open dagen b i j  de  n ieuwe begrot ing b innen het  
onderwerp Burgerpart ic ipat ie .   

N o t u l e n  r a ad s co m m is s i e v e r g ad e r i n g  v a n  1 5  j u n i  2 0 1 0  
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Op pag ina  7 wordt  ges te ld dat  ‘Wij  de  ba s i s r e g i s t ra t i e  van  h e t  vas t g o ed  w i l l en  upg rad en ’ .  Met  wi j  
wordt  waarschi jn l i jk  het  co l lege  bedoeld? Dat  voe l t  a l s  n ieuw be le id .  Hier  wordt  € 15 .000, -  
voor  gevraagd.  Zou d i t  n ie t  met  een integra le  afweg ing vergeze ld d ienen te  gaan a l s  over  de  
begrot ing 2011 wordt  gesproken? Hier  worden structuree l  midde len voor  b i jgeraamd.   
Ten aanzien van de brandweer  b l i jk t  j aar  op jaar  dat  er  meer  gevraagd wordt .  Hoe wordt  
daar  begroot?  Wordt  er  we l  vooru it  gekeken?  De PvdA heeft  een warm hart  voor  de ,  
vr i jwi l l ige ,  brandweer ,  maar  waarom bi j  de  Burap en n ie t  a l  b i j  de  be le idsbegrot ing?  
Op pag ina  12 wordt  gesproken over  de  ‘Doe lgroep Gebruikers  Publ ieke Ruimten’ .  Hier  
moet  vee l  worden bi jgeraamd.  In de Burap worden kosten opgenomen d ie  a l  gemaakt  z i jn  in 
de eers te  maanden van 2010.  Een b i j raming van €  30.000, -  in verband met  de winterschade  
aan de wegen en € 15 .000, -  derdenbudget  voor onder  andere  de aankoop van zout  i s  reëe l .  
Het  l i jk t  a l sof  er  1 .000 uur ,  ten koste  van € 50.000, - ,  wordt  b i jgeraamd voor  nog te  maken 
uren om de d ienst  weer  op sterkte  te  brengen,  i s  dat  zo?  Of z i jn  deze uren a l  gemaakt?  Als  
dat  b i j ramen van uren betref t  voor werkzaamheden d ie  nog te  verwachten z i jn  in november ,  
december  2010,  dan l i jkt  dat  i r reëe l .  Nu is  nog niet  bekend of  er  in  de komende winter  
nachtvorst  komt,  misschien hoeven die  uren dan niet  gemaakt  te  worden en kunnen die  
kosten beter  b l i jken b i j  de jaarrekening 2010.  
De reconstruct ie  van het  kru ispunt  b i j  de Onnerweg wordt  d i t  j aar  nog niet  aangepakt ,  
omdat  de  Schar lakenhof  n ie t  k laar  i s ,  dat  schee lt  ru im € 300.000, - .  Als  d ie  meeval ler  er  n iet  
zou z i jn ,  dan zag deze doe lgroep er  n iet  zo fraa i  u i t .  Dient  d i t  ge ld voor  de reconstruct ie  
n iet  a l s  een soort  bestemmingsreserve te  worden meegenomen? Als  dat  n ie t  wordt  gedaan,  
dan moet  in  2012 extra  worden bi jgeraamd en dat  zou een tegenva l ler  in  dat  jaar  betekenen.  
De komende jaren wordt  f inanc iee l  s lecht  weer  verwacht ,  i s  het  dan verstandig  om d ie  
meeva l ler  nu te  nemen? Of moet  het  ge ld weggezet  worden? Of i s  het  n iet  zo’n probleem 
voor  de begrot ing van 2012,  omdat  het  ook gekoppe ld wordt  aan GEM/midde len.  Ziet  het  
co l lege moge l i jkhe id om de  reconst ruct ie  van het  kru ispunt  op een andere  manier  te  
dekken?  
Op pag ina  25 wordt  onder  het  kopje  vo lkshu i s v e s t ing  gemeld dat  Woonborg heeft  la ten weten 
dat  men moeite  heeft  het  convenant  soc ia le  woningbouw u it  te  voeren.  Het  co l lege  weet  hoe 
be langr i jk  de raad  soc ia le  woningbouw vindt .  De bewoners  in  Oosterhaar  vragen rege lmat ig  
wanneer  het  project  ‘Van Spoor tot  Steeg ’  gaat  beg innen.  Dat  maakt  ook dee l  u i t  van het  
convenant .  Gaat  het  col lege  Woonborg houden aan convenant?  Kan Woonborg zomaar  
aangeven dat  ze  het  n ie t  kan waar  maken?  Hoe is  het  met  het  project  van ‘Spoor  tot  Steeg?    
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  v indt  de  Burap een moei l i jk  te  hanteren s tuk.  Het  i s  een 
verzamel ing  mutat ies  per  product  en doe lgroep.  De jaar rekening van 2009 en de begrot ing 
van 2010 moeten er  naast  worden ge legd om te begr i jpen waar  het  over  gaat .  Het  d ient  een 
transparant  overz icht  te  z i jn  met  een ver trekpunt  en een e indpunt  en de  mutat ies  er  tussen.  
Dat  zou de  raad vee l  werk sche len.  Kan de  Burap geen verge l i jkend overz icht  met  de  
jaarrekening en een overz icht  van de tota le  opbrengsten en kosten per  funct ione le  categor ie  
z i jn  en een verge l i jk ing t rekken met  de  begrot ing?  Wat  was  de inf la t ie  aanname voor 2010 
en wat  i s  deze nu? Als  de in de  begrot ing opgenomen inf lat ie  aanname hoger  i s  dan nu,  dan 
betekent  dat ,  dat  e r  in deze Burap een verscholen voordeel  z i t .  Als  de aanname lager  i s ,  dan 
z i t  er  een nadee l  in .  De begrot ing 2010 g ing u i t  van een u i tbre id ing van het  ambte l i jk  
apparaat  met  enke le  f te ’ s .  Is  d ie  format ie  inmidde ls  u i tgebre id?  En zo nee ,  i s  het  dan ,  in het  
l i cht  van de aanstaande bezu in ig ingen,  n iet  verstandig  deze u i tbre id ing nader  te  bez ien?   
Ten aanzien van de reconst ruct ie  van de Onnerweg,  het  z i jn  GEM/gelden.  Wat  gebeurt  daar  
mee,  wordt  dat  vooru i t  geschoven,  of  i s  het  puur een rekenkundige kwest ie?   
Op pag ina  15 staat  dat  er  vertrag ing i s  van het  pro ject  Schar lakenhof aan de  koper .  Di t  le idt  
tot  een s t i jg ing van de rentekosten.  Waarom is er  ver trag ing opgetreden? Aan wie  l ig t  dat?  
Is  er  sprake van een compensat ievergoeding voor  de andere  part i j ?  Komt de mogel i jke  
overdracht  in  gevaar  en daarmee ook de  reeds  verantwoorde bouwleges  in  2009.   

N o t u l e n  r a ad s co m m is s i e v e r g ad e r i n g  v a n  1 5  j u n i  2 0 1 0  
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Hoe staat  het  met  de  voortgang van de GEM? Hoe staat  het  met  de bouwinit i a t ieven in 
Haren-Noord? Is  e r  een recente  f inanc ië le  rapportage  van de GEM? 
Heeft  het  col lege kennis  van ver trag ingen van andere  bouwini t ia t ieven in de gemeente  
Haren?  Dat  kan grote  gevolgen hebben voor  onder  andere  de meer jarenbegrot ing .  Als  er  
afwi jk ingen z i jn ,  zouden d ie  dan niet  meegenomen moeten worden? 
Op pag ina  8 wordt  gesproken over  een Eloket ,  wat  wordt  daarmee bedoe ld?  De voorzi t ter  
antwoordt  dat  daarmee een d ig i taa l  loket  wordt  bedoeld .  Mevrouw Legemaat  merkt  op dat  
daar  €  6 .000, -  voor i s  b i jgeraamd,  kan dat  nader  toege l icht  worden?   
In  het  Harener  Weekblad stond dat  het  Centrum voor Jeugd en Gezin binnenkort  van s tar t  
gaat .  Kr i jgt  Haren we l  een e igent i jds  Centrum voor Jeugd en Gezin dat  aans lu i t  b i j  de 
be lev ingswere ld en de gewoonten van hedendaagse ouders?  Daaronder  wordt  ook een goed 
werkende d ig i ta le  hu lpver len ingss i te  verstaan.  Jonge ouders  k i jken eerst  op internet  en gaan 
niet  eerst  naar  een gebouw waar  ze  een consulent  kunnen spreken.  De d ig i ta le  s tap mag niet  
worden overges lagen.  Als  voorbee ld ,  waar  hee l  Twente  b i j  i s  aanges loten,  www. loes .nl ,  een 
d ig i taa l  Centrum voor Jeugd en Gezin .  
Waaronder  va l t  de projectmedewerker  jongerenover last ?  D66 v indt  d i t  een onge lukkig  
gekozen naam wat ,  i s  er  een project  jongerenover last?   
Op pag ina  22 wordt  gesproken over  duurzame ontwikke l ingen,  over  onderzoek en nader  
onderzoek.  Wat  gebeurt  er  concreet?  Waar  worden deze of  volgende week zonnepanelen op 
de scholen geplaats t?  Er  wordt  gemeld dat  de  huis insta l la teur  voor grote  insta l la t ies  fa i l l ie t  
i s ,  waardoor het  pro jec t  vert raagd is .  Loopt  de  gemeente  h ier  f inanc ië le  schade door op?  
Op pag ina  25 wordt  gesproken over  n ieuwe wetgev ing voor bouwleges .  Kan het  col lege  h ier  
a l  ie ts  over  toe l ichten?  
Op pagina 27 wordt  gesproken over  het  succes van het  t ransfer ium en een onderzoek naar  
u i tbre id ing.  Wordt  er  ook gekeken naar  het  ter re in  van het  Nesciopark? En hoe z iet  het  
co l lege dat  in  het  l icht  van het  nog te  dekken begrot ingstekort  van € 900.000,-  op het  
project  Nesc iopark,  zoa ls  de  accountant  meldde in z i jn  vers lag?   
Op 16 maart  j l .  gaf  het  col lege aan dat  de gemeente  en de provinc ie  ge ld reserveren voor  de 
u i tbre id ing van het  t ransfer ium. Het  Regiofonds zou a l  €  250.000, -  hebben toegezegd.  Klopt  
het  dat  d ie  bedragen a l  voor  de  f inanc ier ing van het  t ransfer ium zi jn gereserveerd?   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  v indt  de bestuursrapportage n iet  handig  
leesbaar ,  zeker  n iet  omdat  moet  worden verge leken met  eerdere  f inanc ië le  documenten en 
s lu i t  z ich in  deze aan b i j  de  vraag  van D66 hierover .  Op meerdere  p lekken staat  dat  de 
rentekosten voor  de gemeente  Haren st i jgen.  Hoevee l  betaa l t  de  gemeente prec ies  aan rente  
in  2010 en hoevee l  was  dat  in  2006 en per  inwoner?   
Op pag ina  2 wordt  een samenvatt ing van a l le  begrot ingsmutat ies ,  gespl i t s t  in inc identee l  en 
s tructuree l ,  gegeven.  GVH leest  dat  de gemeente Haren een s tructuree l  tekort  heeft  van  
€  185.677, - .  Als  dat  zo is ,  hoe denkt  het  co l lege  d i t  s t ructure le  tekor t  nog d i t  jaar  om te  
bu igen?  Concreet  betekent  deze  vas ts te l l ing  van inc idente le  meeva l lers  en s tructure le  
tegenval le rs  dat  de gemeente  Haren a l  ha lverwege het  begrot ings jaar  onvoldoende 
begrot ingsdisc ip l ine  heef t .  Hoe denkt  het  col lege h ierover?   
De Burap i s  en ige  t i jd  ge leden door  het  ambte l i jk  apparaat  opgeste ld .  Heeft  het  col lege  
vandaag kennis  of  vermoedens  van be langr i jke afwi jk ingen in kosten en opbrengsten? 
Ten aanzien van de ophoging van het  budget  van de Open Dag,  s lu i t  GVH zich aan b i j  de 
vraag van de PvdA.   
De publ icat iekosten van het  Harener  Weekblad z i jn  behoor l i jk  hoog.  Helaas  z i jn d i t  de  
ge ldende pr i jzen .  Het  i s  hee l  be langr i jk  dat  inwoners  ge ïnformeerd worden door de  
gemeente .  Het  i s  dan jammer dat  vee l  Harenaars  en bewoners  van bui tendorpen het  
weekblad ,  vanwege bezorgproblemen,  rege lmat ig  n iet  ontvangen.  Voor  de Harenaars  i s  een 
oploss ing ,  z i j  kunnen b i j  Bruna ,  Boomker  of  het  gemeentehuis  a lsnog een exemplaar  
opha len.  
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GVH ste l t  voor om te  onderzoeken of  het  moge l i jk  i s  om de dorpshuizen in Oosterhaar ,  
Noord laren en Gl immen te  voorz ien van extra  kranten.  De mensen in de bu i tendorpen 
wordt  dan een extra  re is  bespaard.  Het  i s  wense l i jk  dat  a l le  inwoners  van de gemeente de  
mogel i jkhe id kr i jgen om de publ icat ies  van de gemeente  te  kunnen lezen.  
Op pag ina  9  wordt  gesproken over  de verhuur  van ru imtes  in  ’ t  Nye  Cruys .  Over  we lke 
huurders  gaat  het?  Tor ion en Noordermaat  huren daar  a l  ru imte ,  z i j  noemen op hun 
webs i tes  d i t  a l s  bezoekadres .  Op bas is  van we lke huurovereenkomst  s taan z i j  dan nu a ls  
potent iee l  huurder  vermeld?  Waarom komen z i jn  nu met  voorwaarden over  kastbevei l ig ing 
e .d .  Wat  i s  het  verschi l  van de  hu idige ten opzichte  van de toekomende s i tuat ie?   
Kan het  col lege  de reden ver te l len voor de  opzegg ing van de overeenkomst  met  Haren voor  
het  hu isvu i l  door de gemeente  Tynaar lo?   
Zou er  n iet  u i te inde l i jk  een s tructure le  verhoging  moeten worden ui tgevoerd  ten aanzien 
van de  wegen,  s t ra ten en p le inen.  Het  onderhoud i s  n iet  a l t i jd  even goed .  Ook volgend jaar  
i s  het  weer  misschien s lecht .  Het  zout  was  nu a l  op.  Is  het  dan n iet  verstand ig ,  mede gez ien 
de toestand van vee l  t rotto irs ,  een structure le  verhoging van het  onderhoud door  te  voeren?  
Op pag ina  25 s taat  dat  het  aanta l  bouwaanvragen over  de  eers te  twee maanden van 2010 
behoor l i jk  is  a fgenomen,  maar  dat  het  inmiddels  weer  aantrekt .  Wat  i s  de ac tue le  s tand van 
zaken van de verwachte bouwleges ,  i s  deze lager  of  hoger .  Als  deze lager  i s ,  hoe denkt  het  
co l lege deze mindere  opbrengst  te  compenseren? 
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  vraagt  z ich in  deze pol i t iek  onzekere  t i jden af  
of  het  nie t  vers tandig  i s  j aar l i jks  een extra  verk iez ing b i j  te  ramen?  
Hoe z i t  het  met  de invoer ing van het  meer jarenonderhoudplanning?  Verrass ingen,  a ls  
onderaan pag ina  8 ,  kunnen dan mee begroot  worden.  Als  er  een goed systeem voor i s ,  dan is  
d i t  beter  en sne l ler  inz ichte l i jk .   
Hoe kan het  dat  het  invester ingskrediet  voor buurthuis  De Mel lenshorst  voor  de CV-kete l  
en CV-rege laar  b i jna  verdubbe ld moet  worden? Een tota le  invester ing van €  17.500, -  wordt  
verhoogd naar  € 32.500. - ,  wordt  d ie  invester ing  terugverd iend?   
De brandweerzorg  komt te lkens terug.  De Chr is tenUnie  i s  b l i j  met  de  brandweer  en 
compl imenteer t  hen voor  de tweede  pr i j s  b i j  de  wedstr i jden.  Haren beschikt  over  een 
u i t s tekende brandweer  en de ve i l ighe id moet  worden gewaarborgd.   
Onderaan pag ina  13 wordt  aangegeven dat  de aans lu i t ing  n ie t  goed s tond gereg is treerd ,  wat  
houdt  dat  in?   
Op pag ina  21 wordt  het  onderzoek voor een locat ie  van het  Zernike Col lege  genoemd.  De 
locat ie  Blauwe Ruiters  i s  nog nie t  nader  onderzocht ,  gaat  dat  a l snog gebeuren?  
Op pag ina  27 wordt  gesproken over  het  rea l i seren van gevel i so lat ie  b i j  twaa l f  woningen in 
verband ge lu idhinder  van ra i lverkeer .  Was  dat  a l  in  gang gezet  voor het  actue le  onderzoek?  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, merkt  op dat  een groot  aanta l  inc idente le  meeva l lers  in 
de eers te  Burap van 2010 zorgen voor een k le ine verbeter ing  van het  resu l taat .  Structuree l ,  
tot  en met  2014 z i jn de  extra  kosten 1,2 mi l joen.  Posten z i jn fout ,  vergeten of  n ie t  begroot .  
Als  voorbee ld  de  schi lderbeurt  van ’ t  Clockhuys .  Hoe i s  dat  mogel i jk?   
Ten aanzien van de be las tbaarhe id van de  brandweer l ieden gaat  het  aanta l  oefenuren 
toenemen.  Te l len de u i t rukuren ook mee a ls  oefenuren,  of  z i jn  h ier  spec ia le  rege ls  voor?  
Op pag ina  11 wordt  ten aanzien van de inzamel ing  van huisafva l  €  65.000, -  nade l ig  
genoemd.  Dat  i s  n iet  verwerkt  in  de  Burap omdat  nog ie ts  nader  wordt  onderzocht .  Het  
CDA wordt  graag ,  b i j  voorkeur  midde ls  een raadsber icht ,  om de  hoogte  gehouden over  de 
voortgang en eventue le  consequent ies .  
Op pag ina  11 wordt  gesproken over  het  d ig i ta l i seren van de bouwdoss iers  van 1901-1930.  Is  
dat  noodzake l i jk ,  wat  i s  het  nut  en is  e r  een verp l icht ing? ,  gez ien het  bedrag van € 50.000, - .   
Op pag ina  12 wordt  gesproken over  de  hondenha l tes .  Er  i s  een eva luat ie  in  het  na jaar  
toegezegd,  i s  daar  mee gestar t ,  kan d ie  eva luat ie  in  na jaar  tegemoet  worden gez ien?   
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Ten aanzien van de WOZ vraagt  het  CDA zich af  wat  de def in i t ieve waardeontwikke l ing i s  
b i j  de  vasts te l l ing  van de OZB? Is  d i t  -1% en is  het  ju is t  dat  deze  da l ing n iet  i s  
gecompenseerd in  het  tar ie f  van de  OZB-st i jg ing?  
Op pag ina  15 s taat  dat  de GEM-ge lden worden toegevoegd aan de  a lgemene reserve .  Het  
amendement u i t  jun i  2007 zegt  dat  de GEM-ge lden worden toegevoegd aan een te  vormen 
bestemmingsreserve .  Dat  s taat  n iet  in  d i t  s tuk,  i s  het  col lege d i t  amendement  vergeten?  
BBV staat  het  act iveren van rente  toe van invester ingen zoa ls  in  het  gemeentehuis .  Toch is  
dat  meegenomen in de  begrot ing  van 2010.  Een vreemde gang van zaken.  
Het  CDA dacht  dat  de  jumelage ,  genoemd op pagina 17,  een eenmal ige  act iv i te i t  was .  
Op pag ina  18 wordt ,  verrassend,  gesproken over  een samenwerkingsconstruct ie  met  de 
gemeente Groningen.  Was d i t  bekend b i j  de raad? Er was toch afgesproken dat  er  een 
not i t ie  zou komen waar in  de v is ie  over  een duurzame houdbaarhe id van een ze l fs tand ige  
gemeente  Haren zou worden opgeschreven? Moet d ie  not i t ie ,  a l s  d ie  er  i s ,  n iet  worden 
besproken in  de raad ,  a lvorens verdere  s tappen naar  samenwerking te  nemen? Graag  een 
toezegging  dat  de  not i t ie  de  raad a l snog bere ikt .  
Wat  s taat  er  nu e igenl i jk  op pag ina  25 over  Woonborg?  Is  het  convenant  wel  met  de  d irect ie  
ge tekend,  maar  wordt  het  door  de raad  van commissar i ssen n iet  goed gekeurd? Of heeft  
Woonborg  f inanc ië le  problemen met  de u i tvoer ing  van projecten?  Graag  ontvangt  het  CDA 
een raadsber icht  waar in de raad  op de hoogte  wordt  gebracht  van de fe i ten,  de  r is ico’s ,  de  
consequent ies  a ls  het  convenant  n iet  doorgezet  wordt .  
De heer  Terpstra  vraagt ,  met  betrekking tot  het  amendement  van 2007 over  de  GEM-
ge lden,  wat  de bedoe l ing van d ie  bestemmingsreserve  was?  Het  bui ten de AR houden van de  
GEM-ge lden of  z i t  er  een inhoudel i jke  component  in?  De heer  Valkema  antwoordt  dat  de 
ge lden ter  beschikking worden geste ld voor het  te  vormen fonds Bovenwi jks .  Dat  i s  b i j  de 
contractonderhandel ingen in 2006 zo afgesproken.  Dat  fonds i s  in  eerste  instant ie  
opgeknipt  in groen,  kunst  en een s tukje  onderhoud van wegen en stra ten.  Later  i s  d ie  
indel ing  losge laten.  Het  amendement  g ing u i t  van het  ins te l len van bestemmingsreserve 
voor  d ie  dr ie  onderde len en la ter  voor  één bestemmingsreserve  voor a l les .  De 
bestemmingsreserve  kan worden gebruikt  voor  kosten die  gemaakt  worden voor  of  het  
groen,  LUP en LOP, u i tvoer ingskant  of  onderhoud van wegen en stra ten.  Die  z i t ten a l s  
zodanig  n iet  in  de  grondexplo i tat ie .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  het  sa ldo pos i t ief  i s ,  maar  dat  het  een 
behoor l i jk  gef la t teerd bee ld  oplevert .  De meer jar ige  effecten z i jn  b i jzonder  groot ,  met  name 
s tructure le ,  meer jar ige  ef fecten.  Er komen behoor l i jk  wat  omiss ies  aan de orde .  Zoa ls  de  
€  98.000, -  WOZ die  dubbel  i s  ingeboekt ,  de coördinator  van het  Lokaa l  Loket  i s  n ie t  
opgenomen,  de  extra  kosten voor  software d ie  mogel i jk  te  voorz ien waren.  Hoe denkt  het  
co l lege daar  in  de toekomst  mee om te  gaan?  Dit  i s  een enorme u i tzet t ing  van de begrot ing .   
Op pag ina  8 wordt  het  Eloket  genoemd.  Dit  i s  toch een onderdee l  van de Andere Overhe id ,  
waar  € 100.000, -  per  jaar  voor is  u i tgetrokken? Waarom niet  u i t  dat  budget  gef inanc ierd?  
Het  meer jarenonderhoud,  er  worden a l lemaa l  posten genoemd d ie  te  voorz ien en p lanbaar  
z i jn .  Kan het  co l lege  in  de toekomst  tot  een budget  komen dat  meer  s tur ing oplevert?  In de 
Nota  reserves  en voorz ien ingen wordt  daar  inderdaad een voorziening voor  gemaakt .  Het  
l i jk t  GroenLinks  z invol  om dan ook tot  een budget ter ing over  te  gaan.  
GroenLinks  i s  b l i j  met  de  brandweer  en de  inzet  van de vr i jwi l l igers ,  maar  heef t  en ige  
moeite  met  de  toename van u i tzet t ingen b i j  iedere  Burap.  GroenLinks  vraagt  z ich af  of  a l les  
wat  lande l i jk  bepaa ld  wordt ,  ook le t ter l i jk ,  d irect u i tgevoerd moet  worden in Haren.  Kan de 
negat ieve  spi raa l  van het  ve i l ighe idsdenken doorbroken worden? Het  gevoe l  van ve i l ighe id 
heef t  nie t  a l les  te  maken met  de  echte  ve i l ighe id ,  zoa ls  ook in  het  verkeer .  Is  het  mogel i jk  
om op d i t  moment nee te  zeggen tegen de  brandweer?  Moeten er  geen pr ior i te i ten worden 
geste ld?  Hetze lfde  ge ldt  voor  de d ig i ta l i ser ing .  
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Wegen de kosten en baten van een overschr i jd ing  van € 50.000, -voor  de  d ig i ta l i ser ing van 
bouwdoss iers  vanaf  1900 tegen e lkaar  op?  Ook dat  i s  weer  een rege l  vanui t  Den Haag.  
Twee,  dr ie  jaar  ge leden is  een spoorboekje  voor de d ig i ta l i ser ing vastgeste ld .  Bui ten dat  
spoorboekje  z i jn inmidde ls  d iverse  projecten gehonoreerd.  Wi l  de Harense burger  zovee l  
euro per  persoon voor  deze d ig i ta l i ser ing neerte l len? Graag een voorzet  tot  pr ior i ter ing .   
B i j  het  schonen van s loten gaat  het  van jaar  tot  jaar  om hetze lfde  werk,  een st i jg ing van  
€  20.000, -  van de  kosten i s  dan merkwaard ig ,  hoe z i t  dat?   
In  de begrot ing en het  GRP is  gezegd dat  de  r ioolheff ing kostendekkend zou z i jn in  2010.  
Waarom nu meerkosten en waarom mag het  n iet  worden gedekt  u i t  de  opbrengst  van de 
r ioolheff ing?   
Voor  de parkeergarage is  sprake  van een u i tzet t ing  van €  5 .000 , -  omdat  de  
e lektr ic i te i t smaatschappi j  geen goede inschat t ing had gemaakt .  Kan de parkeergarage n iet  
duurzamer gemaakt  worden? 
Op pag ina  25 wordt  gesproken over  de  verplaats ing  van de sport .  De n ieuwe sportve lden 
vorderen ges taag .  GroenLinks spreekt  zorg u i t  over  de hu id ige toestand van het  groen op 
het  sportpark aan de Onnerweg.  Is  er  een groenplan?  Kan de raad h ierover  nader  worden 
ge ïnformeerd?  
Het  is  pos i t ie f  dat  de  knelpuntenl i j s t  nu d ig i taa l  beschikbaar  i s .  GroenLinks  maakt  nog een 
afweging en za l  daar  op terugkomen.   
 
De heer  Prenger ,  namens  de VVD, is  b l i j  dat  het  resu l taat  van de eers te  Burap pos i t ie f  i s ,  
maar  conc ludeer t  dat  het  een toeva l l ige ,  pos i t ieve u i tkomst  is .  De indruk i s  dat  posten d ie  
b i j  versch i l lende onderde len worden opgevoerd,  b i j  he t  opste l len van de beheersbegrot ing a l  
rede l i jk  in bee ld  waren en te  voorz ien .  Bi j  het  onderwerp Burgerzaken va l t  op dat  er  
behoor l i jk  vee l  ge ld  aan de verk iez ingen wordt  u i tgeven.  Namens de VVD spreekt  de  heer  
Prenger  de  wens u i t  dat  de  komende informat ie en format ie  een s tabie l  kabinet  oplever t .  
Op pag ina  10 worden twee grote  onderhoudsposten opgevoerd.  Beschikt  de gemeente Haren 
over  vaste  leveranc iers/dienstver leners  voor  d i t  soort  onderhoudswerk of  wordt  er  b i j  
inschr i jv ing  gegund? Het  gaat  om forse bedragen.  
Het  onderwerp brandweer  i s  tamel i jk  gecompl iceerd .  Zou het  n ie t  verstand ig  z i jn  om eens 
apart  aandacht  te  geven aan de  brandweer  en wat  extra  toe l icht ing en u i t leg  te  kr i jgen?  
Ten aanzien van de sa ld i  kostenplaatsen op pag ina  15,  was  de st i jg ing sa lar i skosten 
s tructuree l  met  €  92.000, -  n iet  te  voorzien b i j  het  maken van de beheersbegrot ing?  De 
incidente le  verhoging inhuur personee l  van €  73.000, -  i s  ook fors .  Graag een toe l icht ing op 
be ide posten,  a lsmede van de s t i jg ing overheadkosten van € 31 .600, - .  
De berekening Sa ldo renteomslag a ls  gevolg  van de vertraagde lever ing  van Schar lakenhof  
z ie t  de  heer  Prenger  graag nader  toege l icht .   
Heeft  het  onderzoeken van de mogel i jkheid tot  samenwerking ge le id  tot  een 
samenwerkingsconstruct ie  met  Groningen? Gaat  het  dan n iet  over  toekomst ig  en n ieuw 
be le id en d ient  dat  n iet  eerst  aan de  raad te  worden voorge legd,  a lvorens  dat  op te  voeren 
in  een Burap?   
Het  was bekend dat  er  vee l  ge ld in  De Andere  Overhe id omgaat .  Bepaa lde  zaken z i jn  nog 
lang n ie t  op orde .  Intern wordt  vee l  gedaan,  n ieuwe software ,  n ieuwe programma’s .  Gezien 
het  resu l taa t  in b i jvoorbee ld de  e lektronische d ienstver len ing,  moet  er  nog vee l  gekoppeld 
worden en nog vee l  budget  in ,  voordat  het  gereed i s .  De burger  za l  n iet  sne l  het  resu l taat  
z ien van a l  d ie  tonnen die  daar in  z i jn  gestoken.  Graag  een toe l icht ing  van de  wethouder .  
B i j  de  doe lgroep Jongeren wordt  gezegd dat  er  een gesprek i s  geweest  met  de univers i te i t  
over  het  b io log isch inst i tuut .  Wat  i s  de s tand van zaken voor het  Zernike Col lege?  
Bi j  de  doe lgroep Gebruikers  Zorg  wordt  gesproken over  prevent ieac t iv i te i ten.  Wat houdt  
dat  in  d i t  verband in?   
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Hoe verhoudt  de projectmedewerker  jongerenover last  z ich tot  a l le  andere adviseurs  op het  
gebied van jongeren?   
Ten aanzien van het  Nesc iopark/transfer ium z iet  de heer  Prenger  de haakjes  rond een 
t i jde l i jke  graag verwi jderd.  
 
De voorzit ter  schorst  de vergader ing  tot  21 .00 uur .  
s cho r s ing  
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de Burap een voortgangsmeld ing is  d ie  
twee keer  per  jaar  p laatsv indt .  De stand van zaken van e ind maart  en e ind augustus  wordt  
gegeven en daar  kan de raad bes lu i ten over  nemen.  Het  i s  n iet  de gewoonte daar  tussent i jds  
nader  over  te  rapporteren.  Op concrete  vragen wordt  geantwoord,  maar  de Burap wordt  n ie t  
nogmaals  b i jgeste ld .  In deze Burap worden a l leen d ie  voors te l l en s tructuree l  gemaakt  d ie  
onomkeerbaar  z i jn .  De andere  onderde len worden a ls  inc identee l  aangemerkt .  Op d it  
moment z i t ten daar  geen verrass ingen in .  Er  wordt  we l  kr i t i sch gekeken naar  de  tweede 
Burap d i t  j aar .  Het  co l lege  wi l  de  s tructure le  l asten zoveel  moge l i jk  beperken.  Dat  betekent  
dat  n iet  a l le  voorste l len van ambte l i jke  z i jde ,  d ie  a ls  s t ructuree l  worden aangemerkt ,  door 
het  co l lege  a ls  s t ructuree l  worden aangemerkt .  De zorg d ie  een aanta l  f ract ies  u i t spreken 
over  de  s t ructure le  u i tbre id ing wordt  dan ook gedee ld .   
De PvdA spreekt  over  integra le  afweg ingen en noemt daarb i j  a ls  voorbee ld de  Open Dag.  
Het  co l lege kan dat  onderschr i jven.  De systemat iek i s  dat  in  het  kader  van de 
begrot ingsvoorbere id ing  op dat  moment  integraa l  wordt  a fgewogen hoe  de begrot ing voor 
volgend jaar  er  u i t  komt te  z ien.  Daar  worden a l le  verzoeken van ambte l i jke  en pol i t i eke 
z i jde  in  meegenomen.   
De heer  Niezen  zegt  dat  op ini t ia t ie f  van D66 ook de burger  naar  z i jn  wensen werd 
gevraagd ,  met  name r icht ing de  Bouwstenenbr ief .  Nu D66 in het  co l lege z i t  kan de heer  
Niezen z ich voorste l len dat  er  n iet  a l l een binnen het  co l lege bes l is t  wordt  wat  er  in  de 
begrot ing komt te  s taan.  Hoe gaat  het  col lege  dat  d i t  jaar  doen? 
Wethouder Siel ing  denkt  op d i t  moment  over  voldoende informat ie  te  beschikken om met 
een goede  voorbere id ing  te  kunnen s tar ten.  Voor  de rest  i s  dat  onderwerp van gesprek de  
komende dagen.  De raad kan b i j  de  begrot ing  beoorde len of  dat  voldoende i s .   
Een aanta l  part i jen geeft  aan dat  de Burap moei l i jk  i s  en n iet  t ransparant .  D66 wenst  een 
vert rekpunt  en een e indpunt  en een verge l i jk ing te  kunnen maken.  De wethouder  heeft  
begr ip voor  de opmerkingen,  de  Burap is  n ie t  makkel i jk  te  doorgronden.  De verge l i jk ing 
met  de begrot ing is  echter  we l  te  maken deze i s ,  met  de d iverse  doelgroepen en opbouw, op 
deze l fde  manier  opgeste ld .   
Ten aanzien van het  Nesc iopark ge ldt ,  zoals  eerder  ook a l  aangegeven,  dat  er  geen 
begrot ingstekort  van €  900.000, -  i s .  Al leen a ls  tot  een andere  bestemming wordt  
overgegaan,  dan kan dat  een consequent ie  z i jn .  Op d i t  moment  i s  het  u i tgangspunt  het  
bestemmingsplan zoa ls  het  door de  raad is  vastgeste ld .  Mevrouw Legemaat  zegt  dat  de  
vraag gaat  over  de wi jz ig ing van bestemming in t ransfer ium. Wethouder Sie l ing  antwoordt  
dat  het  een t i jde l i jke  verander ing van de bestemming betref t .  Het  col lege gaat  u i t  van een 
t i jde l i jke  rea l i sa t ie  van een t ransfer ium.   
GVH vraagt ,  in  verband met  het  tekort  van € 185.677,- ,  of  e r  onvoldoende 
begrot ingsdisc ip l ine  i s .  Eerder  i s  a l  gezegd dat  het  co l lege zeer  kr i t i sch is ,  ook naar  de 
ambte l i jke  organisat ie ,  ten aanz ien van de u i tzet t ingen.   
Wethouder  S ie l ing zegt  in  de volgende Burap terug te  komen op de waardeverminder ing -1% 
en het  WOZ. De heer  Valkema  wenst  een raadsber icht ,  de  volgende Burap bere ikt  de raad  
pas  in  oktober .  De voorzit ter  legt  u i t  dat  een raadsber icht  we l l icht  n iet  de geë igende 
procedure  is  voor d i t  soort  technische vragen.  De wethouder  zou de raad h ierover  per  emai l  
voor  de raadsvergader ing kunnen ber ichten a l s  dat  noodzake l i jk  i s  voor de besprek ing  van 
de Burap.  Wethouder Siel ing  probeer t  de raad  voor de raadsvergader ing goed te  
informeren.  Dat  ge ld t  ook voor  de  vraag over  de  BBV op pag ina  15.   
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GroenLinks heef t  zorg voor de toestand van het  groen b i j  de verp laats ing  van de sport .  De 
wethouder  sport  dee l t  d ie  zorg,  maar  verwacht  tot  een pracht ig  groen sportcomplex te  
komen.  De heer  Niezen  l icht  toe  dat  er  vee l  n ieuw is  aange legd,  ook ten koste  van groen.  
Er  z i jn hagen en boomwal len ges loopt  en doorgangen gemaakt .  Het  gehee l  maakt  nu een 
ka le  indruk en het  bestaande groen z iet  e r  rafe l ig  en beschad igd u i t .  Is  dat  het  bee ld dat  
wordt  nagestreefd en wat  gaat  daaraan gebeuren? Wethouder Siel ing  s te l t  voor de  raad hier  
op een ander  moment  nader  over  te  informeren,  om de  zorg weg te  nemen.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  op de vraag over  de  vastgoedregis t rat ie  dat  
de gemeente een verp l icht ing voor bas isreg is t rat ie  heeft ,  d ie  voorvloe i t  u i t  het  pro ject  
Andere Overhe id .  Dat  i s  een verp l icht ing en het  i s  handig om d i t  nu te  doen.  Mevrouw  
Toxopeus  merkt  op dat  in het  s tuk wordt  gesproken over  een wens tot  upgraden.  
Wethouder Pek  zegt  dat  de  wens voora l  i s  om het  nu te  doen.  De gemeente heeft  
u i te inde l i jk  de  verp l icht ing om de bas isreg is t ra t ie  te  rea l i seren.  De vraag i s  of  dat  nu of  
over  dr ie ,  v ier  jaar  wordt  gedaan.  Het  col lege  wi l  l iever  nu verp l icht  upgraden.   
Het  co l lege v indt  een goede hoevee lhe id soc ia le  woningbouw be langr i jk .  Woonborg  heeft  
f inanc ië le  problemen.  Er  z i jn gesprekken met  Woonborg gaande over  hoe met  het  
convenant  moet  worden omgegaan.  Het  co l lege k i jkt  ook breder .  Het  gaat  om het  doe l ,  
vo ldoende soc ia le  woningbouw. Woonborg is  een midde l ,  maar  er  z i jn  ook andere  midde len,  
denk aan andere  woningbouwcoöperat ies .  Er  z i jn  zeven woningbouwcoöperat ies  act ie f  in  
deze gemeente  en met  één daarvan heeft  de  gemeente  een convenant .  Het  i s  n ie t  
onwaarschi jn l i jk  dat  met  meerdere  par t i jen afspraken worden gemaakt .  Daar  wordt  in a l le  
openhe id met  Woonborg over  gesproken.  De heer  Valkema  zegt  dat  het  CDA a l le  r i s ico’s  
en consequent ies  en mogel i jke  act ies  en a l ternat ieven voor  de  raad in  bee ld  wi l  kr i jgen.   
Wethouder Pek  zeg  toe  h ier  een raadsstuk van te  maken.  Dit  i s  breed genoeg om breed in 
de raad  te  behande len.  Het  raadsstuk volgt  na de zomer .   
De stand van zaken van het  project  ‘Van Spoor tot  Steeg ’ .  De Raad van State  doet  
b innenkort  naar  verwacht ing een pos i t ieve  u i t spraak over  het  medisch centrum. Zeker  i s  we l  
dat  Woonborg voor  1  ju l i  2010 moet  s tar ten om subs id ie  ve i l ig  te  s te l len.  De u i tspraak za l  
waarschi jn l i jk  net  na  1 ju l i  p laatsv inden.  Woonborg moet  nu gewoon het  r i s ico nemen en za l  
dat  naar  verwacht ing ook doen.  Mevrouw Toxopeus  ondersteunt  graag  vanui t  de raad dat  
het  r i s ico wordt  aangegaan.  Wethouder Pek  zegt  dat  dat  aan Woonborg is .  Ten aanzien van 
Schar lakenhof heeft  de  projectontwikkelaar  moeite  om het  pro ject  rond te  kr i jgen.  Dat  
heef t  ook te  maken met  de  f inanc ië le  cr is is .  Het  col lege  i s  daarover  met  deze par t i j  in  
gesprek en hoopt  b innenkort  meer  duide l i jkhe id over  het  verdere  ver loop te  kr i jgen.  Ten 
aanzien van het  GEM. Gis teren z i jn  de eers te  br ieven u i tgegaan voor de  part icu l iere ,  vr i je  
kave ls .  Al le  ingeschrevenen hebben een br ie f  ontvangen.  Dat  wordt  voortvarend opgepakt .  
Het  co l lege heeft  vandaag een tweeta l  s tukken vas tgeste ld ,  waaronder  een f inanc iee l  
jaarvers lag .  De nieuwe grondexploi ta t ie  wordt  een dezer  weken vastgeste ld .  Als  er  voor 25 
juni  a . s .  geen bezwaarschr i f ten z i jn ontvangen,  dan i s  het  bestemmingsplan Dee lgebied 3 
onherroepe l i jk  en dan kan worden ges tar t  met  de verkoop.  Als  er  we l  bezwaarschr i f ten 
b innen komen dan ontstaat  ver trag ing  en kan niet  worden ges tar t  met  de verkoop van de  
vr i je  kave ls .   
Ten aanzien van de duurzaamheid invester ingen was a l  vee l  in  voorbere id ing gebracht  en er  
i s  een Kl imaatnota .  Het  co l lege gaat  vol  aan de s lag om daar  u i tvoer ing aan te  geven.  Er 
wordt  vol  op ingezet  om de zonnepane len nog in de  eerste  he l f t  van d i t  jaar  te  p laatsen en 
anders  wordt  het  beg in tweede he lf t .   
Ten aanzien van de verplaats ing van het  Zernike Col lege  moet  de locat ie  B lauwe Rui ters  
nog worden onderzocht .  Dat  moet  in  over leg  met  de  GEM gebeuren.  De heer  Valkema  zegt  
dat  er  dr ie  locat ies  z i jn  aangewezen,  de  Kerk laan,  Nesc iopark en de locat ie  Blauwe Rui ters .  
Voor  het  CDA zi jn  er  voldoende moge l i jkheden en wordt  er  n iet  ingezet  op een onderzoek 
naar  de locat ie  Blauwe Rui ters .  
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Wethouder Pek  antwoordt  dat  met  de raad  is  afgesproken dat  er  dr ie  locat ies  para l le l  aan 
e lkaar  onderzocht  zouden worden om geen vert rag ing  op te  lopen in d i t  doss ier .  Het  co l lege  
geeft  u i tvoer ing aan het  raadsbes lu i t .  Het  co l lege gaat  sowieso voor  de onderwi jscarrouse l .  
Dus n ie t  a l leen dr ie  locat ies  onderzoeken,  maar  breder  k i jken r icht ing St .  Nicolaasschool  en 
Westerholm.  Zoals  a l  eerder  aangeven komt het  col lege daarop terug,  maar  n iet  voor  de 
zomer .  De heer  Valkema  zegt  dat  de eers te  voorkeur  van het  co l lege  het  onderzoeken van 
de Kerklaan en Blauwe Ruiters  a ls  locat ie  was .  Daar  i s  het  Nesciopark op verzoek van de  
raad aan toegevoegd.  Het  Nesc iopark zat  er  in eers te  instant ie  n iet  in vanwege de  f i jnstof .  
In  het  s tuk staat  dat  het  f i jns tofonderzoek heef t  p laa tsgevonden en dat  Nesc iopark op z ich 
een beschikbare  en goede locat ie  kan z i jn .  Dan z i jn  er  twee  locat ies ,  i s  het  dan nog nodig 
om de  locat ie  Blauwe Rui ters  te  onderzoeken? Wethouder Pek  zegt  dat  de afspraak was om 
de dr ie  locat ies  te  onderzoeken.   
Voor  het  d ig i ta l i seren van bouwdoss iers  wordt  €  50 .000, -  u i tgetrokken.  Dat  is  voora l  
service  naar  de  burger .  Zi j  b l i jken erg  ge ïnteresseerd te  z i jn in  de  bouwdoss iers ,  met  name 
d ie  van begin 1900.  Vandaar  dat  het  co l lege het  be langr i jk  v indt  om d ie  doss iers  d ig i taa l  te r  
beschikking te  s te l len a ls  serv ice  naar  de  burger .  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  het  om de 
betaa lbaarheid en het  s te l len van pr ior i te i ten gaat .  De vraag  kan dan ges te ld worden of   
€  50.000, -  op nog geen 19 .000 inwoners  haa lbaar  i s .  Wethouder Pek  antwoordt  dat  dat  
haa lbaar  i s  en het  co l lege v indt  het  be langr i jk  om te  doen.  De heer  Valkema  vraagt  of  het  
een verpl icht ing i s .  Wethouder  Pek  denkt  dat  het  geen verpl icht ing i s .   
De voorzit ter  l i cht  toe dat  er  een toenemende vraag i s  naar ,  met  name oude,  bouwdoss iers .  
In  verband met  de aanstaande verhuiz ing doet  z ich een unieke ge legenheid voor om het  
gehe le  doss ier  d ig i taa l  te  maken voor een re lat ie f  laag bedrag .  Dit  i s  een kans en 
afweegbaar .  In d ie  z in  kan de raad  ervoor  k iezen het  n iet  te  doen.  Naar  verwacht ing wordt  
d i t  op termi jn we l  een verpl icht ing ,  omdat  inzake bouwdoss iers  s teeds  meer  zaken verpl icht  
d ig i taa l  worden.  In de toekomst  zul len mensen,  ook a ls  het  gaat  om bouwvergunningen e .d . ,  
een beroep moeten kunnen doen op d ig i ta le  voorz ieningen.  Dan dient  ook bekend te  z i jn 
hoe  het  bouwdoss ier  van een pand er  u i t  heeft  gez ien tot  het  moment dat  er  een nieuwe 
aanvraag voor komt.  De heer  Prenger  s te l t  a l s  de raad  eerst  over  de  Kaders  voor 
ombuig ingen en dan h ierover  had gesproken,  wel  duide l i jk  zou z i jn wat  nie t  door  zou gaan.  
De voorzit ter  zegt  dat  dat  een afweg ing i s  d ie  de raad  kan maken,  maar  het  co l lege s te l t  om 
moverende redenen voor om het  we l  te  doen.  De heer  Prenger  noemt het  leuk voor de 
mensen die  het  zoeken en een kans om het  nu te  doen,  maar  het  i s  €  50.000, -  voor  een leuk 
hebbeding .  De voorzit ter  i s  van mening dat  daarmee onrecht  wordt  gedaan aan het  
voorste l .  Het  i s  goed onderbouwd,  maar  a ls  wordt  gekeken naar  wat  het  meest  afweegbaar  
i s ,  dan is  d i t  a fweegbaar .  De heer  Prenger  gaat  er  vanui t  dat  er  ser ieus  i s  nagedacht  over  
a l le  voors te l len d ie  de  raad  bere iken.   
Wethouder Pek  vervolgt .  Ten aanzien van de  bestemmingsreserve GEM-ge lden en het  
amendement u i t  2007 heeft  de  wethouder  begrepen dat  bes temmingsreserves  pas  gemaakt  
worden a ls  er  sa ldo bestemd kan worden.  Naar  verwacht ing  ontvangt  de  gemeente voor het  
eers t  e ind 2010 een termi jn van de GEM. Dan kan b i j  de  jaarrekening 2010 worden gekozen 
om het  op een bepaa lde  manier  te  bestemmen.  De heer  Valkema  zegt  dat  we l  k lopt ,  maar  
dat  s taa t  n iet  in de tekst  op pag ina  15 .  Daar  s taat  dat  het  wordt  toegevoegd aan de  a lgemene 
reserves .  Daar  had moeten staan:  wordt  toegevoegd aan nog in  te  s te l len 
bestemmingsreserve  op het  moment  dat  het  ge ld wordt  ontvangen.  Wethouder Pek  komt 
h ier  in  de tweede termi jn op terug .   
De wethouder  zoekt  de vraag inzake het  Sa ldo renteomslag b i j  he t  Schar lakenhof na en 
komt daar  op terug.  De heer  Prenger  i s  n ie t  duide l i jk  waarom een benodigd mi l joen en een 
rente  van 3,625%, tot  een verhoging van de rente las ten van € 62 .250, -  le idt .  Wethouder 
Pek  komt hier  op terug.   
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Het col lege heeft  er  voor  gekozen het  gesprek met  de RUG aan te  gaan over  de lange 
termi jn ontwikke l ing van het  b iologisch centrum,  over  de Hortus ,  maar  ook over  de 
parkeerplaatsen aan de  andere  kant .  Dat  kost  t i jd .  Er hebben inmiddels  twee gesprekken 
p laatsgevonden en na  de  zomer wordt  h ierover doorgesproken.  Op d it  moment i s  er  n iet  
vee l  over  te  melden.   
Wethouder Groot ,  namens het  col lege ,  zegt  dat  de reconstruct ie  kru ispunt  Onnerweg een 
technisch verhaa l  i s .   
De heer  Van den Bosch  l icht  toe  dat  de  raad in 2008 voor  het  eerst  de t ien jaar l i jkse  
termi jn voor wat  b innen de GEM-afspraken a ls  fonds Bovenwi jks  was ge labe ld in de 
begrot ing heeft  gezet .  Van een paar  zaken,  waaronder  de  reconst ruct ie  van de Onnerweg,  
heef t  de  raad gezegd,  dat  d ie  worden aangepakt  omdat  er  ge lden u i t  dat  fonds worden 
ontvangen.  De Burap geef t  nu aan dat  de  reconstruct ie  n ie t  in  2010 wordt  aangepakt ,  zoa ls  
toen voorz ien ,  maar  in  2012.  In  d ie  z in  is  het  een verschuiving  in de  planning .  De raad kan 
er  voor k iezen om daar  een bestemming voor te  maken,  maar  ge ld wordt  bestemd op het  
moment dat  het  ter  beschikking i s .  Bi j  het  vasts te l len van een jaarrekening kan ge ld worden 
bestemd,  de  spe lrege ls  kunnen vervolgens worden vastge legd in  de  Nota reserves  en 
voorz ieningen.  Dat  i s  de  volgorde der  d ingen.  Het  i s  ook mogel i jk  om a l  vast  voor  bepaa lde  
voorz ien ingen te  sparen of  te  reserveren.  B i jvoorbee ld door nu fondsen te  reserveren om 
d ie  reconstruct ie  in  2012 te  kunnen u i tvoeren.  Daar  kan de raad ook toe bes lu i ten,  dat  zou 
dan in de  begrot ing  of  in  de begrot ingswi jz ig ing moeten worden gedaan.  De heer  Niezen  
begr i jpt  dat  de kapi taa l las t  voor  twee jaar  u i t  de  begrot ing i s  gehaa ld ,  omdat  d ie  twee jaar  
naar  achteren i s  geschoven.  De heer  Van den Bosch  legt  u i t  dat  de reconstruct ie  a ls  
inc idente le  las t ,  a ls  eenmal ige  u i tgave ,  in de  begrot ing van 2010 i s  gepresenteerd .  Het  
voorste l  i s  om deze nu inc identee l  naar  2012 te  verschuiven.   
De voorzit ter  resumeert  dat  het  h ier  een meeva l ler  i s ,  maar  d i t  bedrag komt in  2012,  en dat  
i s  in  het  meer jarenperspect ie f  n iet  voorz ien,  terug.  
 
Wethouder Groot  zegt  dat  de coördinator  vanui t  de GGD vanaf  17 mei  j l .  probeert  met  a l le  
betrokken part i jen tot  een echt  Centrum voor  Jeugd en Gezin te  komen.  Het  i s  een goede 
suggest ie  om te  k i jken hoe d ig i ta le  d ienstver lening kan worden betrokken om een modern 
Centrum voor  Jeugd en Gezin te  ontwikke len.   
Er  i s  een aanta l  huurders  vertrokken ui t  ’ t  Ni je  Cruys ,  waardoor er  twee ru imtes  leeg s taan.  
Het  idee i s  om door het  afs lu i ten van de kasten de ru imtes  beter  verhuurbaar  te  maken.  
Daar  i s  een bedrag voor  gereserveerd,  maar  de noodzaak d ient  goed te  worden onderzocht .   
In De Mel lenshorst  i s  één grote  ru imte d ie  met  twee tussenwanden kan worden 
afgeschermd,  waardoor dr ie  ru imtes  ontstaan.  Daarom is  gekozen voor de aanschaf  van een 
wat  duurder ,  meer  geavanceerd  verwarmingssysteem.  De verschi l lende ru imtes  kunnen dan 
afzonder l i jk  worden verwarmd.  Dat  maakt  het  eff ic iënter ,  kostenbesparender  en duurzamer .  
De heer  Berends  v indt  €  15.000, -  desa ln ie t temin een groot  bedrag om compart imenten te  
verwarmen.  Wethouder Groot  heeft  z icht  la ten voor l ichten dat  het  een computer  gestuurd 
systeem betreft ,  waardoor  per  ru imte t i jden kunnen worden ingeste ld .  De ru imtes  worden 
zo niet  onnodig verwarmd.  De invester ing i s  vooraf  en daarna  is  een duurzaamheids lag te  
maken.  De duurzaamheid van het  energ ieverbru ik in de  parkeergarage wordt  nader  
onderzocht .  Ten aanzien van de vraag  over  geve l i so lat ie  in  verband met ge lu idhinder  
spoorweglawaa i  z i jn onlangs  twee informat ieavonden geweest  voor  omwonenden.  Daarbi j  i s  
een nieuw t i jdpad gepresenteerd .  De t i jd  om een keuze te  maken is  opgerekt  van 1  oktober  
naar  1  maar t  2011.  ProRai l  heeft  daarbi j  een t i jdpad gepresenteerd  voor de aanbested ing en 
dat  i s  opgerekt  tot  2015.  De heer  Berends  merkt  op dat  in  de Burap s taat  dat  geve l i so lat ie  
voor  twaal f  woningen gerea l i seerd gaat  worden en concludeert  dat  d i t  bui ten d i t  project  
va l t .  
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Mevrouw Van Duinen  was aanwezig  b i j  de  over igens  goede presentat ie  van het  project .  Er  
z i jn  voors  en tegens  b i j  het  p laatsen van panelen langs  het  spoor .  In  de bi jeenkomst  is  n ie t  
goed duide l i jk  geworden hoe het  col lege  daarmee omgaat .  Het  col lege  neemt  het  
u i te inde l i jke  bes lu i t .  Wethouder Groot  zegt  dat  de  akoest i sch onderzoeker ,  zonder  
voorbehoud,  verschi l lende vormen heeft  gepresenteerd.  Zoa ls  demping op het  spoor  ze l f ,  
demping in de woning in  de vorm van gevel i so la t ie ,  ofwe l  schermen.  Over het  he le  t racé 
kan voor verschi l lende vormen worden gekozen.  Het  i s  n ie t  zo dat  er  overa l  voor  een 
scherm gekozen kan worden.  De omwonenden mogen eers t  kenbaar  maken wat  z i j  wense l i jk  
v inden.  Daarna  volg t  een proces  van bes lu i tvorming.  Mevrouw Van Duinen  heeft  dat  
begrepen,  maar  heeft  tegengeste lde ge lu iden gehoord.  Bi jvoorbee ld aan de ene  kant  wi l  men 
wel  schermen en aan de andere  kant  van het  spoor n iet .  Er kunnen tegengeste lde be langen 
naar  voren komen.  Wethouder Groot  bevest igt  dat .  Daarnaast  i s  e r  sprake van technische  
mogel i jkheden en onmogel i jkheden.  Bi j  het  plaatsen van ge lu idsschermen op bepaa lde 
p lekken komt ook de e igendomss i tuat ie  van de grond aan de orde .  Er  is  nog een hee l  t ra ject  
te  gaan voor het  projec t  in  u i tvoer ing  komt.  Mevrouw Van Duinen  heeft  begrepen dat  het  
p lan in  maart  2011 gereed d ient  te  z i jn  en vraagt  of  de  raad daar  voor d ie  t i jd  over  
ge ïnformeerd wordt?  Het  kan tot  commot ie  le iden.  Wethouder  Groot  zegt  toe  dat  de raad  
vooraf  over  het  p lan ge ïnformeerd wordt .  Mevrouw Bachman ,  namens D66,  heef t  ook een 
presentat ie  b i jgewoond.  Daar  werd duide l i jk  gezegd dat  bewoners  mochten meepraten over  
hoe  het  e r  u i t  gaat  z ien.  Nu wordt  du ide l i jk  dat  daar  behoor l i jke  beperk ingen aan geste ld 
worden a ls  het  gaat  om de mogel i jkheden.  Bi jvoorbee ld ten aanz ien van de jur id ische 
construct ies .  Dat  i s  t i jdens d ie  avond n iet  naar  voren gekomen,  maar  dat  z i jn  behoor l i jk  
beperkende voorwaarden.  De suggest ie  werd gewekt  dat  men om tafe l  kon gaan z i t ten en 
k iezen.  Wethouder  Groot  zegt  dat  dat  nie t  ju is t  zou z i jn.  De afspraak is  in  ieder  geva l  
gemaakt  dat  er  voor  een goede terugkoppe l ing gezorgd zou worden r icht ing de  
be langhebbenden en d i t  wordt  mee in  overweging genomen.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  s te l t  voor de  moge l i jke  verspre id ing van het  
Harener  Weekblad v ia  de dorpshuizen op te  nemen met  de  u i tgever .  Voor wat  betref t  de 
Open Dag zou een integra le  afweging d ienen te  worden gemaakt .  Er  volgt  een d iscuss ie ,  in  
ieder  geva l  in  het  co l lege ,  over  de  wense l i jkhe id  van open dagen en brader ieën en hoe 
daarmee om te  gaan.  Dat  heeft  ook consequent ies  in  f inanc ië le  z in .  Deze  worden 
meegenomen r icht ing be le idsbegrot ing,  zodat  de raad  de afweg ing kan maken of  d i t  in 
s t ructure le  z in  door zou moeten gaan.  Het  bedrag van €  6 .000, -  voor  het  Eloket  betref t  
mensuren,  pro ject le id ing.  Het  z i jn 60 uren d ie  extra  z i jn  ingezet .  Dat  heeft  enerz i jds  te  
maken gehad met  de  weerbarst ighe id van de mater ie  en anderz i jds  met  de samenwerking met  
Tynaar lo ,  d ie  la ter  i s  s topgezet .  Daarom moest  op e igen in i t ia t ief  worden verder  gegaan.  
Dat  i s  een tegenval ler  en d ie  wordt  h ier  b i jgeraamd.  Deze post  i s  n iet  in  het  budget  Andere  
Overhe id opgenomen,  maar  i s  een u i tzet t ing .   
In  het  pres id ium is  afgesproken dat  de raad  in  september  te  gast  za l  z i jn b i j  de brandweer .  
De raad kan dan goed worden b i jgepraat  over  a l le  ontwikke l ingen.  Er  spee l t  vee l  b innen de 
brandweer ,  enerz i jds  a ls  het  gaat  om de  Ve i l ighe idsreg io en anderz i jds  vanwege het  Bes lu i t  
Kwal i te i t  Brandweerpersoneel .  Met  name dat  Bes lu i t  maakt  dat  er  s teeds s trengere e i sen 
worden geste ld  aan brandweer l ieden.  Niet  zo zeer  voor de  ve i l ighe id  van de burger ,  a ls  wel  
voor  de ve i l ighe id van de manschappen.  Subject ieve of  object ieve ve i l ighe id i s  dan e igenl i jk  
n iet  zo re levant  omdat  het  gaat  om de manschappen ze l f .  Ernst ige ongeva l len a l s  in De Punt  
en Veendam maken dat  het  korps  ook aangeef t  te  wi l len voldoen aan de e isen zoa ls  d ie  
geste ld z i jn .  Er  wordt  s teeds meer  gevraagd en het  wordt  s teeds las t iger  naar  de toekomst  
om dit  op een goede manier  met  vr i jwi l l igers  te  doen.  Als  het  n ie t  meer  lukt  met  
vr i jwi l l igers  en er  met  beroepsbrandweermensen gewerkt  moet  worden,  gaat  het  om hee l  
andere  bedragen.  
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De heer  Berends  merkt  op dat  de raad  a l  vaker  i s  u i tgenodigd bi j  de  brandweer  om inz icht  
te  kr i jgen,  maar  dat  b i jna  n iemand dat  toen wi lde .  De brandweer  heeft  het  om d ie  reden 
afgeblazen.  De heer  Berends  roept  de raad  op,  a ls  de u i tnodig ing in september  volgt ,  d ie  
be langste l l ing  we l  te  tonen.  De raad kan z ich dan goed la ten informeren over  de werkwi jze  
van de  brandweer  en wat  z i j  nodig hebben om hun werk goed te  doen.  Burgemeester  
Boumans heeft  a l le  vertrouwen in de aanwezighe id van de fract ies .  Het  kan n iet  
doorgeschoven worden naar  2011,  in  antwoord op de  vraag van mevrouw Toxopeus .  Het  i s  
we l  een aandachtspunt  dat  de brandweer  scherper  d ient  te  z i jn  op het  t i jd ig  aanleveren van 
f inanc ië le  gegevens .  De wisse l ing  van baan van de commandant  van de brandweer  heeft  
h ierbi j  ook een ro l  gespee ld .   
De inzamel ing hu isvui l  i s  e igenl i jk  een verdr ie t ig  verhaa l .  De gemeente Haren heef t  d i t  
eerder  meegemaakt .  Toen zamelde  Haren het  huisvui l  voor  Ee lde en Paterswolde in .  Twee 
jaar  ge leden werd dat  ook opgezegd.  Haren werd daardoor  met  een probleem 
geconfronteerd b i j  haar  e igen huisvui l inzamel ing .  Daarom is  d i t  overgebracht  naar  de  
gemeente Groningen.  Dat  leverde een meeval le r  op.  Nu heeft  de gemeente  Tynaar lo ook 
hier  de  d ienstver lening opgezegd,  omdat  ze denken het  e lders  goedkoper  te  kunnen 
organiseren.  Dat  lever t  in  de  bedr i j f svoer ing in Haren een probleem op.  Dat  wordt  nu 
rechtgezet .  Het  is  n ie t  zo dat  het  n iet  i s  opgenomen,  dat  i s  het  we l ,  maar  het  wordt  
gecorr igeerd met  een n iet  voorz iene vergoeding u i t  he t  Afva lfonds .  Het  i s  met  e lkaar  
gesa ldeerd  en komt op nul  u i t .   
De 1 .000 uren voor wegen,  s t raten en ple in z i jn  echt  gemaakt .  Dat  heeft  te  maken met  de 
s t renge winter .  Van 16 december  2009 tot  medio maart  2010 heeft  de gemeente  aan 
g ladhe idbestr i jd ing gedaan.  Er z i jn  vee l  uren gemaakt  d ie  n iet  voorz ien waren.   
Het  schoonmaken van s loten heef t  voora l  met  de  opste l l ing  van het  Waterschap te  maken.  
Er  wordt  nauwkeur ig  gekeken of  de  boe l  op orde i s  en de  gemeente  wordt  daar  vaker  op aan 
gesproken.  Daarom wordt  een bi j raming gedaan.  Het  d ient  over igens we l  een funct ie  in  
verband met  de  afwater ing .   
De eva luat ie  van de hondenha l tes  d ient  nog p laats  te  v inden en bere ikt  de raad  in  het  
na jaar .   
Voor  wat  betref t  de r io len z i jn  de leges  vastgeste ld .  Die  kunnen nie t  meer  verwerkt  worden,  
maar  d ie  zu l len in  de toekomst  wel  opgenomen.  De heer  Niezen  merkt  op dat  in  het  
a fge lopen jaar  goed geant ic ipeerd i s  op de verander ing van het  be le id  zoa ls  dat  in  het  GRP 
gesta l te  heeft  gekregen.  Toen leek het  a lsof  de werkzaamheden in 2010 op bas is  van de  
inkomsten ui t  de  r ioolheff ing konden worden gedaan.  Nu z i t  e r  een andere  redener ing  
achter  en het  gaat  extra  ge ld  kosten.  Burgemeester  Boumans  s te l t  voor de technische 
beantwoording in de  emai l  op te  nemen d ie  de raad bere ikt  voor  de raadsvergader ing .   
Over  de  personee lskosten i s  vor ig  jaar  ook ged iscuss ieerd en het  col lege heeft  de raad daar  
schr i f te l i jk  nader  over  ge ïnformeerd omdat  het  met  a l ler le i  verrekeningen te  maken heeft .  
De raad moet  kor tweg k i jken naar  wat  er  onder  de s treep gebeurt .  Het  i s  een u i tzet t ing  van 
€  30.000, - .  Dat  i s  verklaarbaar  vanui t  andere posten ,  een korte  schr i f te l i jke  toe l icht ing 
daarvan wordt  opgenomen in de emai l .  Dit  zou een aandachtspunt  moeten z i jn  voor de 
komende bestuursrapportages .  
De jumelage was eenmal ig  voor wat  bet ref t  de re is  naar  Auschwitz .  De re isgroep heeft  z ich 
voorgenomen nog een aanta l  d ingen te  doen en die  worden gedaan,  zonder  extra  kosten.  
Op het  gebied van gemeente l i jke  samenwerking bere idt  Haren z ich nie t  voor  op een fus ie  
met  de gemeente Groningen.  Het  col lege  gaat  de  komende twee dagen verder  met  de v is ie .  
Daar  i s  de  raad in  maart  over  ge ïnformeerd.  De bedoel ing i s  dat  het  co l lege  h ier  na de  
zomer b i j  raad en bevolking op terugkomt.  Dat  proces  loopt  para l le l  aan de d iscuss ie  over  
de ombuig ingen.  De burgemeester  zorgt  dat  de raad,  na  de bespreking volgende week in het  
co l lege ,  een procesbeschr i jv ing ontvangt .  Dit  i s  geen n ieuw be le id .  De kwetsbaarheden van 
deze organisa t ie  l iggen bi jvoorbee ld b i j  ICT.  
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Ook daar  zou kunnen worden onderzocht  of  aans lu i t ing  bi j  de  d ienstver lening van 
Groningen op het  gebied van inkoop,  een mogel i jkhe id  is .  Er kan ook gedacht  worde aan 
een wat  meer  pr ivate  partner .  Op andere  punten wordt  de  samenwerking met  Groningen 
afges loten.  Er  was  een samenwerking in de  vorm van een gezamenl i jke  
brandweercommandant ,  deze s topt .  De heer  Valkema  merkt  op dat  in  de tekst  werd 
gesproken over  samenwerkingsconstruct ies .  Als  het  gaat  om inkoop dan is  dat  een ander  
verhaa l .   
Burgemeester  Boumans  zegt  dat  de  raad heeft  bes loten tot  het  inste l len van een 
projectmedewerker  jongerenover last .  Naar  aanle id ing van het  vandal i sme i s  gezegd daar  
prevent iever  mee aan de s lag te  gaan.  De medewerker  i s  gestar t  en heeft  de  jongeren aardig  
in  bee ld .  Er  v indt  rede l i jk  intens ieve bege le id ing p laa ts .   
 
Mevrouw Legemaat  informeert  naar  de beantwoord ing van vraag over  de inf la t ie  aanname.  
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  antwoordt  dat  b i j  de begrot ing en jaarrekening een 
aanname wordt  gemaakt ,  d ie  wordt  n iet  tussent i jds  b i jgeste ld .   
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  informeert  naar  de invoer ing van verbreed 
beheer .  
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  daar  druk aan wordt  gewerkt .  De 
organisat ie  heef t  h ier ,  in  de be lev ing  van de burgemeester ,  tot  nu toe onvoldoende werk van 
gemaakt .  Dat  heeft  te  maken met  a l ler le i  ingewikkeldheden met  de overdracht  van beheer  en 
uren d ie  daarmee gepaard gaan.  Met  spoed d ient  d i t  in  één hand te  komen zodat  met  een 
meer jarenplanning aan de s lag  kan worden gedaan en d i t  soort  tegenva l lers  tot  het  ver leden 
gaan behoren.  
 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, informeert  naar  het  a l  of  n iet  aanbesteden van 
onderhoudsposten.  
Burgemeester  Boumans  her innert  z ich in d i t  concrete  geva l  dat  het  n ie t  i s  aanbesteed.  In 
verband met  door loopt i jd  en de sne lhe id i s  gekozen voor  de huisaannemer .  Daarbi j  i s  de  
vraag geste ld of  dan zeker  was  dat  n iet  tevee l  betaa ld zou worden.  Er wordt  intern a l t i jd  
een kostenberekening gemaakt  om te  contro leren of  de aannemer  op het  ju i s te  spoor z i t .  
Het  wordt  ook nie t  in a l l e  geva l len zo gedaan.  Af en toe  is  de  hu isaannemer  geen 
huisaannemer .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, leest  over  het  d ig i ta l i se ren van bouwdoss iers  op 
pag ina  11:  “Voor  he t  d i g i ta l i s e r en  van  de  bouwdos s i e r s  v rag en  w i j  €  50 .000, -“ .  Komt d i t  bedrag 
bovenop de €  43.000, -  d ie  eerder  ter  beschikk ing i s  ges te ld of  i s  het  een ui tbre id ing naar   
€  50.000, -  en komt er  s lechts  € 7 .000 , -  b i j ?   
Burgemeester  Boumans  antwoordt  dat  € 50.000, -  er  bovenop komt.  Met  het  eers te  bedrag 
bere ikt  men ongeveer  de  jaren dert ig .  Met  name wat  er  daarna  l igt  i s  vee l  ingewikke lder  om 
te  d ig i ta l i se ren.   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  de  raad nog behoor l i jk  wat  informat ie  aangere ikt  kr i jg t  en s te l t  
voor  de  besprek ing in de  raad  kort  te  houden.  De voorz i t ter  concludeert  dat  de eerste  
bestuursrapportage 2010 a l s  bespreekstuk naar  de raadsagenda gaat .   
 
De voorzit ter  s te l t ,  gezien het  t i jdst ip  en de resterende agendapunten voor de  
agendapunten 8 ,  9 ,  10 en 11 rechtst reeks  a ls  kort  bespreekstuk op de raadsagenda te  
p laa tsen en agendapunten 6 en 7 opin iërend te  bespreken.   
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De heer  Valkema ,  namens het  CDA, ste l t  voor agendapunt  7 te  verschuiven naar  
september .  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, had het  co l lege wi l len vragen nog voor  de 
raadsvergader ing van juni ,  het  amendement  dat  in  de meivergader ing is  aangenomen over  de  
bestemming van de kapi taa l las ten voor  het  gemeentehuis  en hoe de reserves  r icht ing AR en 
ARR c i j fermat ig  verwerkt  konden worden,  te  verstrekken.  De heer  Valkema  zegt  dat  het  
punt  was om de  eerste  Burap en het  bes lu i t  van de jaarrekening in de Nota Reserves  en 
Voorz ien ingen te  verwerken.  Dan kan dat  in september  in raadscommiss ie  en raad  en dat  i s  
ru im op t i jd  voor de  begrot ing.  
 
De voorzit ter  resumeert  dat  de  raad een aangepast  voorste l  ontvangt ,  waar in de  wi jz ingen 
verwerkt  z i jn  en d ie  wordt  op de  agenda van september  geplaa ts t .  De agendapunten 8 t/m 
11 worden afgevoerd en agendapunt  7  wordt  verplaa ts t  naar  september .  
 
6 .  Kaders  voor  de ombuig ingen 
De heer  Prenger ,  namens de VVD, v indt  het  voor l iggende  een goede  star tnot i t ie .  Het  i s  een 
ambit ieus  s tuk,  maar  d ie  kant  moet  het  ook we l  op gaan,  wi l  het  en ig  effect  sorteren.  Het  
za l  een he le  toer  z i jn om d it  voor  e lkaar  te  kr i jgen ook tegen de achtergrond van wat  zoju is t  
u i t  de Burap en andere f inanc ië le  besprekingen geconcludeerd kan worden.  Het  co l lege  
nodigt  de  raad  u i t  met  ideeën te  komen.  Met  betrekking tot  dat  onderwerp v indt  de  VVD 
dat  er  spanning onts taat  met  de  ro l  van de raad ,  namel i jk  kaders te l l ing  en contro le  en het  
maken van be le id ,  waar  h ier  over  wordt  gesproken.  Dat  l ig t  meer  op de weg van het  co l lege .  
Mede gez ien de  technische ondersteuning d ie  h iervoor nodig  i s .  Het  co l lege  zou derha lve 
met  een plan of  voorste l  d ienen te  komen,  waar  b innen de raad over  gesproken kan worden.  
Burgerpart ic ipat ie  s taat  terecht  hoog in  het  vaande l  van het  co l lege .  De VVD is  benieuwd 
naar  de aanpak van het  col lege .  Dit  za l  een ingewikke lde  d iscuss ie  met  burgers  worden in  de 
z in  van waar  op bezu inigd wordt .  Een echt  hoge  verwacht ing van burgerpart ic ipat ie  op d i t  
onderdee l  heeft  de  VVD niet .  Dat  neemt nie t  weg dat  de  poging we l  d ient  te  worden 
ondernomen gezien de u i tgangspunten van het  manifest .  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  gaat  er  vanuit  dat  de  d iscuss ie  h ierover  in  de raad za l  
p laa tsv inden.  Hoe z i jn  deze bedragen tot  s tand gekomen? Er  wordt  een mi l joen euro 
opgevoerd a ls  bezuinig ingsbedrag ,  maar  vr i j  vaag gedaan over  hoe d i t  bedrag tot  s tand is  
gekomen.  Hoe verhoudt  de  verantwoording  van €  450.000, -  voor  n ieuw be le id  z ich tot  ander  
be le id wat  daarvoor  moet  sneuve len en wat  voor  be le id is  dat  dan? Onder de  
burgerpart ic ipat ie  wordt  de  term ‘onze inwoners ’  gebru ikt ,  wie  verstaat  men daaronder?  
Hoe denkt  men om te  gaan met  het  benaderen van de  inwoners?  In zo’n proces  i s  een ro l  
wegge legd voor de raad .  De gr i f f ier  heef t  in  een br ief  aan de raad aangegeven dat  de raad 
scherp d ient  te  z i jn  op z i jn  rol .  De heer  Niezen denkt  dat  d i t  een inkleur ing vraagt .  Het  i s  
goed dat  het  co l lege  a lvast  en ige  aanzet  geeft .  Hoe verhouden de ro l len van inwoners  en 
raad z ich in een proces  van afweg ing?  
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, i s  het  in grote  l i jnen eens  met  de  vragen van 
GroenLinks .  Het  bet rekken van inwoners  i s  pracht ig ,  maar  op we lke wi jze  wordt  dat  
gedaan?  Hoe z i jn de versch i l lende ro l len? Hoe worden ins te l l ingen,  veren ig ingen en 
s t icht ingen betrokken b i j  het  eventue le  bedenken van bezuin ig ingen? Het  CDA ste l t  voor 
om een denktank in te  s te l len,  waar in deskundige burgers  worden u i tgenodigd na te  denken 
over  een bezu in ig ingsplan .  Er  z i jn andere  voorbee lden van gemeentes  d ie  dat  gedaan 
hebben.  Het  CDA mist ,  a l s  u i tgangspunt ,  een opsomming van een groot  aanta l  mogel i jke  
bezu in ig ingen,  d ie  dan worden samengevat  in een s tuk met  een s topl ichtrapportage .  
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Met  rood,  groen en oranje  kan worden aangegeven wat  de maatschappe l i jke  e ffec ten van een 
bezu in ig ing z i jn .  Dit  zou een be langr i jk  onderdee l  van zo’n s tuk d ienen te  z i jn .  De raad kan 
dan met  dat  resu l taat  aan de  s lag  om keuzes te  maken.  Waarop is  de bezuin ig ing  van 1  
mi l joen op gebaseerd?  In we lk jaar  gaat  dat  in?  In een stuk va l t  te  lezen dat  d i t  ingaat  in  
2015,  maar  moet  dat  n ie t  eerder?  Er  wordt  gekeken naar  een s lu i tend meer jarenperspect ie f  
tot  en met  2015.  Er wordt  n iet  over  de e igen grenzen heen gekeken door  ook de ja ren 
daarna erb i j  te  betrekken.  Het  s lu i tende meer jarenperspect ie f  i s  nu een pos i t ie f  sa ldo van  
€  460.000, - .  Dat  bedrag wordt  ingezet  om een bezu inig ing te  rea l i seren,  terwi j l  dat  ju is t  i s  
gea l loceerd in  de begrot ing a ls  bedoeld voor het  versterken van het  vermogen.  Moet  dat  
k le ine  p lus je  waarmee tegenva l lers ,  d ie  er  ongetwi j fe ld  zul len z i jn ,  kunnen worden 
opgevangen,  ge l i jk  a l  weggezet  worden in de bezu in ig ing?  Moet  er  misschien meer  worden 
bezuin igd ,  dan h ier  wordt  voorgeste ld?  Als  wordt  ingezet  op de mogel i jkhe id dat  de  raad 
kan k iezen,  moet  dan sowieso n ie t  een grotere  taakste l l ing worden neerge legd?  Bi j  de  
voorgeste lde bes l i ss ing wordt  a ls  eerste  bul l i t  voorgeste ld :  “ g enomen  raadsbe s lu i t en  t e  
r e sp e c t e r en” .  Zolang dat  bes lu i t  nog n iet  in u i tvoer ing genomen is ,  zou de s te l l ing gehanteerd 
kunnen worden dat  ook dat  bes lu i t  onderdee l  kan u i tmaken van een bezu in ig ingen.  Op zoek 
naar  bezu inig ingen zou a l les  tegen het  l icht  gehouden moeten worden.  De heer  Berends  
merkt  op dat  a l les  wat  wordt  bezu in igd  gebaseerd i s  op genomen raadsbes lu i ten .  De raad 
moet  gaan afwegen en niet  zeggen omdat  het  nog n ie t  in  u i tvoer ing is ,  het  n ie t  meer  te  
wi l len.   
De heer  Valkema  probeer t  te  zeggen dat  je  b i j  een majeure  operat ie  bere id moet  z i jn  a l les  
tegen het  l icht  te  houden,  dus  ook de spaarpot .  Vervolgens  d ient  te  worden gezegd dat  er  
een aanta l  opt ies  en mogel i jkheden z i jn ,  daarvan kunnen de maatschappel i jke  effecten 
worden beoordee ld .  De raad kan dan een gewogen bes lu i t  nemen.  De heer  Prenger  zegt  dat  
de bere idhe id er  d ient  te  z i jn om de  e igen spaarpot  in te  zet ten.  Je  kan n iet  van de burger  
d ingen afnemen en tege l i jk  je  spaarpot  vu l len.   
De voorzit ter  l icht  toe dat  het  b i j  het  eerste  bu l l i t  gaa t  om de bes lu i ten zoa ls  d ie  onder  1  
t/m 5 z i jn  opgesomd.  Dat  z i jn  de bes lu i ten waar  h ieraan wordt  gerefereerd .  Dat  geeft  ie ts  
van het  f inanc iee l  meer jarenperspect ief  in  kaders .  Het  punt  waaraan de heer  Valkema 
refereert  i s  dat  a l le  bes lu i ten heroverweegbaar  z i jn ,  ook bes lu i ten d ie  nog n iet  z i jn 
geëffectueerd.  Dat  kan te  a l len t i jde .  Dat  i s  voor  ombuig ingen n ie t  anders .  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA, merkt  op dat  een bezu in ig ing per  def in i t ie  het  
terugdraa ien van een oud bes lu i t  i s ,  n ie t  a l leen de onlangs  genomen raadsbes lu i ten d ie  nog 
n ie t  in u i tvoer ing z i jn ,  maar  a l le  raadsbes lu i ten.  Het  is  j ammer om ju is t  de  jongste  
raadsbes lu i ten dan minder  hard te  maken.  Dat  i s  vaker  n ieuwer  be le id ,  vee l  interessanter  i s  
om te  k i jken naar  bes lu i ten d ie  t ien jaar  ge leden z i jn  genomen.  De heer  Terpstra ,  namens 
de VVD, vraagt  of  de toe l icht ing d ie  de  voorz i t ter  zo ju is t  gaf  met  betrekking tot  de punten 
1  t/m 5 in de bes l i ss ing verwerkt  kunnen worden?  
De voorzit ter  gaat  daar  naar  k i jken.   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  denkt  dat  de  eers te  bu l l i t  wel l icht  overbodig  is .  
Op pag ina  s taan de doe ls te l l ing  opgesomd.  Opgete ld  levert  de ru imte  voor n ieuw be le id dus 
ge ld  op?  Is  het  dus verminder ing ru imte voor  n ieuw be le id?  De voorzit ter  merkt  op dat  het  
s tuk daarom ook ombuig ingen en n iet  bezuin ig ingen wordt  genoemd.  Om nieuw be le id 
mogel i jk  te  maken d ient  er  e lders  beperkt  te  worden.  De heer  Berends  maakt  z ich zorgen 
over  de  formuler ing van de vraag r icht ing burgers .  Burgers  verwachten in  deze t i jd  een 
s terk bestuur ,  le iderschap en het  voortouw nemen en we loverwogen bes lu i ten.  Daarvoor 
moet  de raad gegevens aangere ikt  kr i jgen om a l le  bestaand bele id goed te  kunnen 
beoordelen.  De raad moet  keuzes  kunnen maken in  wat  n ie t  en ju is t  we l  gewenst  i s .  Er  moet  
ru imte z i jn  voor  n ieuw be le id en wat  i s  dat  n ieuwe be le id dan en wat  wordt  daarvoor 
inge leverd?  Hoe kr i jg t  de  raad dat  inz icht  en hoe kr i jg t  het  col lege dat  r icht ing bevolk ing?   
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De voorzit ter  merkt  dat  de  bege le idende br ie f  van de  gr i f f ier  verkeerd is  begrepen.  De 
bedoel ing van de br ie f  was  om de  raad te  pr ikke len daar  ze l f  ie t s  van te  v inden.  De vraag 
wordt  nu aan het  co l lege geste ld ,  maar  de  vraag i s  wat  de raad  ze l f  wi l .  
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  i s  b l i j  met  d i t  document .  Voora l  het  
eerste  woord dat  aan de burger  i s ,  maar  wat  mogen de  inwoners  van deze gemeente zeggen 
a ls  het  om het  laats te  woord gaat? .  Deze inges lagen weg van het  co l lege  heeft  een zeer  
pos i t ief  karakter  en is  hoopgevend.  GVH is  bl i j  dat  d i t  met  a l le  Harenaars  wordt  gedaan.  
GVH plaats t  vraagtekens b i j  de  ro l  d ie  de  raad  wordt  toebedeeld in  de b i jgevoegde br ief  van 
de gr i f f ie .  De taak zoa ls  GVH die  z iet  en zoals  de k iezer  d ie  heeft  opgedragen is  met  name 
het  kr i t i sch beoordelen en contro leren van het  co l lege .  In d i t  s tadium z iet  GVH geen ro l  
voor  de fract ie  wegge legd om ze l f  in i t ia t ieven aan te  re iken aan het  col lege .  Ten aanzien van 
de terugkoppel ing  en tusseneva luat ie  met  de  raad her innert  GVH het  col lege dat  de  f ract ie  
ook op andere  dan door  het  co l lege  gewenste  momenten,  vragen kan ste l len.  Het  
s topl ichtverhaa l  van de heer  Va lkema v indt  mevrouw Sloot  een goed idee .   
De Ri jksbi jdrage i s  gekoppe ld  aan het  aanta l  inwoners  van de gemeente .  De ontwikkel ing 
van het  aanta l  inwoners  i s  de afge lopen jaren negat ief .  Zou het  co l lege  rekening  wi l len 
houden met  de eventue le  kr imp en de mindere  inkomsten in  gevolge de  bezuin ig ingen.  Bi j  
het  voor leggen aan de bevolk ing zou het  we l l icht  een opt ie  kunnen z i jn om zaken aan te  
geven a ls  z i jnde een minimum en maximum scenar io .  Zou het  moge l i jk  z i jn  om f inancië le  
doe lra t io ’ s  aan te  brengen in deze operat ie  zodat  de  inwoners  duide l i jk  kunnen z ien of  de  
bezuin ig ingen nut  hebben.  Ze moeten meetbaar  z i jn .  Wat  gaan we er  u i te inde l i jk  op vooruit  
en wat  gaat  het  ons  prec ies  p i jn doen.  GVH vindt  du ide l i jkhe id over  het  WOZ-tar ief  en de 
wi jz ig ingen in  de komende jaren be langr i jk .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  v indt  d i t  een goed en ambit ieus  s tuk.  Een goed beg in .  
D66 had moeite  met  de  bege le idende br ie f .  Er  wordt  gesproken over  een e igen budget ,  we lk 
budget  is  dat?  Over  ro l len en kaders ,  maar  a l s  er  b i jvoorbee ld v ier  rol len waren aangegeven 
waaru i t  de  raad zou kunnen kiezen,  dan had de raad een idee gehad wat  daarmee te  doen.  
Voora lsnog kan mevrouw Legemaat  z ich geen andere  ro l  voorste l len dan kaderste l lend en 
contro lerend.  D66 i s  groot  voorstander  van het  bet rekken van burgers  b i j  het  be le id .  D66 
v indt  het  wel  onge lukkig  dat  deze  coa l i t ieper iode wordt  ges tart  met  het  meedenken over  een 
bezuin ig ingsoperat ie .  De burgers  worden zo medeverantwoorde l i jk  gemaakt  voor 
ingr i jpende  pi jn l i jke  maatrege len.  Er  komt ru imte  voor n ieuw be le id .  De raad  was gewend 
om de  burgers  te  betrekken b i j  de bouwstenenbr ie f ,  zodat  z i j  konden aangeven we lk  n ieuw 
be le id  z i j  zouden wensen.  Het  is  vanze l fsprekend dat  de  burgers  dan ook b i j  het  n ieuwe 
be le id  worden betrokken en n ie t  a l leen b i j  de bezu in ig ingen.  Mevrouw Legemaat  i s  zeer  
benieuwd hoe d i t  vorm gaat  kr i jgen.  Is  het  genoemde bedrag  we l  voldoende? De accountant  
waarschuwde dat  het  weerstandsvermogen nog steeds een mi l joen te  laag i s .  De vertrag ing 
van verschi l lende grondexplo i tat iepro jecten geven te  denken dat  het  in  ieder  geva l  in  de 
komende jaren niet  roya ler  za l  worden.   
 
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  de hoofdvraag van het  col lege i s  of  de raad  
het  goed vindt  dat  z i j  een e igen p lan trekt  voor Haren,  terwi j l  nog n iet  bekend is  wat  er  op 
de gemeente af  komt vanui t  het  Ri jk .  De PvdA vindt  het  goed om zo bez ig  te  z i jn en 
vooru it  te  denken.  De PvdA vindt  het  hee l  be langr i jk  om de burgers  te  betrekken in 
combinat ie  met  een duide l i jke  ro l  voor  de  raad ,  het  le iderschap vanuit  de pol i t iek .  De raad  
schr i j f t  ze l f  geen stukken.  Aan het  co l lege de  vraag om een en ander  om te  zet ten in  een 
not i t ie ,  een p lan van aanpak over  de  werkwi jze  tussen nu en de vasts te l l ing  van de begrot ing 
2012 en verder .  Dat  s tuk zou voor de septemberraad gereed d ienen te  z i jn .   

N o t u l e n  r a ad s co m m is s i e v e r g ad e r i n g  v a n  1 5  j u n i  2 0 1 0  



 18

Het co l lege wi l  eerst  de  toekomstvis ie  voor Haren,  een pos i t ieve manier  van praten met  de 
burgers ,  a f  maken.  De raad vraagt  het  col lege a ls  z i j  in  gesprek gaat  met  organisa t ie ,  burgers  
etc .  de raads leden daarb i j  u i t  te  nodigen,  zodat  z i j  a l s  toehoorder  kunnen horen wat  er  in 
d iscuss ie  tussen burgers  en col lege gebeurd .  Daarna zou de raad de u i tgewerkte  conceptv is ie  
in  de  raad wi l len vasts te l len.  Als  de  raad in het  na jaar  de  v is ie  heef t  vastgeste ld  dan zou het  
co l lege vandaar  u i t  kunnen k i jken naar  bezu in ig ingen van zaken d ie  de  burgers  n iet  zo 
be langr i jk  v inden.  Het  co l lege  zou dan kunnen voorste l len,  gez ien de vastgeste lde  v i s ie  door 
de raad ,  op d ie  en d ie  terre inen te  bezuin igen.  Al  of  n ie t  aan de  hand van de 
s topl ichtmethode ten aanzien van de effecten voor  burgers .  Dit  zou voor  2012,  volgens  het  
schema van het  co l lege ,  om ongeveer  €  460.000, -  gaan.  Dus een not i t ie ,  vanui t  het  col lege 
voorbere id ,  waar  dat  ge ld te  zoeken.  Deze not i t ie  zou in  de raad vastgeste ld  moeten 
worden.  Dan zou opnieuw,  v ia  organisat ies  of  de krant  met  de burger  d ienen te  worden 
gesproken over  de aangegeven bezu in ig ingen en de betekenis  e rvan.  Het  co l lege zou d i t  
moeten organiseren en de  raad  zou daar  graag b i j  aanwezig  z i jn .  Het  zou een cyc lus  voor 
meer  jaren moeten z i jn in  de vorm van een stappenplan.  
De raad organiseert  ze l f  geen bi jeenkomsten met  burgers  omdat  de  raad n ie t  over  de  
deskundige  medewerkers  beschikt ,  met  kennis  van c i j fe rs  en fe i ten .  Het  col lege  wordt  
verzocht  voor de  septemberraad een soort  p lan u i t  te  werken.  De heer  Niezen ,  namens 
GroenLinks ,  v indt  het  een mooi  verhaa l  maar  denkt  dat  het  las t ig  i s  h ier  op deze manier  
over  te  d iscuss iëren.  Daarbi j  zou deze d iscuss ie  beter  in  de raad gevoerd  kunnen worden.  
Mevrouw Toxopeus  probeert  het  co l lege en de raad  een denkr icht ing  aan te  geven,  daar  i s  
de raadscommiss ie  ook voor .  Het  i s  hee l  kort  dag  om nog voor de  begrot ing 2011 met  
burgers  te  part ic iperen.  In september  volgt  het  voorste l  a l .  Als  d i t  kader  wordt  
geaccepteerd,  dan is  de  bezuinig ingsopdracht  voor  2011 maar  €  60.000, - .  Het  n ieuw be le id  
zou voor  het  eers te  jaar  €  150.000, -  z i jn .  Wat  de PvdA betref t  komt dat  u i t  he t  manifest .  De 
eers te  burgerpe i l ing  was  de  verkiez ingen van maart  2010.  Daar  hebben de  burgers  a l  i e ts  
gezegd.  Laat  het  co l lege de eers te  s tappen n ieuw be le id u i t  het  manifest  ha len.  In de  
volgende s tap,  a l s  er  wat  meer  t i jd  voor i s ,  zouden de  burgers  kunnen worden bet rokken in  
de d iscuss ie .   
Op z ich kan de  PvdA z ich v inden in de  kaders ,  a l  i s  z i j  ook benieuwd naar  het  mi l joen en € 
150.000, -  n ieuw be le id .  In  het  voorste l  wordt  s t ructuree l  €  150.000, -  extra  voor  n ieuw 
be le id gerekend.  Nieuw be le id hoeft  n iet  a l t i jd  s t ructuree l  op exploi ta t iebas is  te  z i jn .  Het  
kan ook een eenmal ige invester ing  z i jn .  Ook wordt  n ieuw bele id vaak in  de eers te  twee jaar  
van een col legeper iode u i tgedacht  en v indt  de  rea l i sa t ie  in de  tweede per iode p laats .  De 
opdracht  zou k le iner  kunnen worden door  in het  derde jaar  n iet  naar  €  450.000, -  te  gaan,  
maar  te  b l i jven op € 300.000, - .   
 
Wethouder Siel ing ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  co l lege ,  zoa ls  u i t  het  s tuk b l i jkt ,  n ie t  
wi l  wachten op het  Ri jk ,  maar  ze l f  het  in i t ia t ief  nemen.  Al le  fract ies  hebben aangegeven dat  
een goed in i t ia t ief  te  v inden.  Het  co l lege  wi l  graag  de inhoud voorop ste l len en daarui t  
voortv loe iend k i jken wat  dat  betekent  voor ombuig ingen en nieuw be le id .  Daarom is  de 
re lat ie  gezocht  tot  wat  a l  in gang is  gezet  over  de toekomst  van Haren.  Dat  i s  een toekomst  
over  een wat  langere per iode.  Ombuig ingen hebben ook betrekking  op een langere per iode.  
Het  co l lege heef t  de ambit ie  om de  d iscuss ie  over  de toekomst  van Haren in het  na jaar  met  
de bevolk ing  te  gaan voeren.  Dan is  e r  een kader  aan de  hand waarvan de noodzakel i jke  
ombuig ingen goed naar  de  burger  kunnen worden ui tge legd.  Het  co l lege verwacht  vanaf  
2012 forse  bezu in ig ingen vanui t  het  Ri jk  te  moeten doorvoeren.  Vier  jaar  lang wordt  
250.000, -  verwerkt ,  om in  2015 één mi l joen aan ombuig ingen te  hebben gerea l i seerd.  Zo 
wordt  er  nu naar  gekeken,  maar  het  i s  een aanname die  jaar l i jks  d ient  te  worden bi jgeste ld .   
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Dat kan betekenen dat  er  in de toekomst  misschien meer  ombuig ingen d ienen plaats  te  
v inden.  Het  bedrag van één mi l joen is  gebaseerd op de aanname van 6% kort ing op de 
a lgemene u i tker ing van het  Gemeentefonds .  Daar  i s  onderzoek naar  gedaan en naar  
verwacht ing za l  dat  b i j  benader ing  de ombuig ingsomvang z i jn .  Het  bedrag van één mi l joen 
za l  naar  verwacht ing n ie t  in één keer  in 2012 bezuin igd moeten worden,  maar  in de  loop van 
een aanta l  j aren.  Zekerhe id heeft  de  gemeente pas  op het  moment  dat  het  Ri jk daar  nadere 
informat ie  over  geef t .  Het  bedrag van € 150.000,-  voor nieuw be le id is  een aanname van d i t  
co l lege .  Om een goede  invul l ing te  kunnen geven aan het  co l legeprogramma verwacht  het  
co l lege  op jaarbas is  € 150.000, -  nodig  te  hebben om nieuw bele id  u i t  te  kunnen voeren.  De 
heer  Berends  vraagt  of  dat  s t ructuree l  i s?  Wethouder Sie l ing  antwoordt  dat  dat  op bas is  
van wat  er  nu voor l igt  s t ructuree l  i s .  Dat  kan worden b i jges te ld op het  moment  dat  
co l legeprogramma i s  u i tgewerkt  in concrete  act ies  en d ie  concrete  ac t ies  z i jn  vertaa ld  in  
bedragen.  Het  col lege heeft  de  ambit ie  om het  u i tgewerkte  col legeprogramma met  de act ies  
en b i jbehorende bedragen rond 1 oktober  2010 aan de  raad voor te  leggen.  B i j  de  
behandel ing van dat  document  d ient  de  aanname van d i t  moment mogel i jk  a l  weer  te  worden 
b i jgeste ld .  Dat  i s  ook aan de  raad.  De raad kan er  voor  k iezen om een ambit ien iveau op een 
bepaa ld  moment  b i j  te  s te l len.  Het  col lege  legt  geen hogere  pr ior i te i t  b i j  n ieuw be le id  ten 
opzichte  van ombuig ingen.  Het  kan best  z i jn dat  de  raad de keuze maakt  dat  h i j  het  hu id ige 
be le id wenst  te  handhaven ten opzichte  van nieuw be le id .  Om de raad  een goede manier  te  
kunnen la ten afwegen bere idt  het  col lege dat  voor en probeer t  dat  zo inz ichte l i jk  moge l i jk  
te  maken met  concrete  voorste l len .  De raad kan daar  van afwi jken.  De heer  Valkema  merkt  
op dat  h ier  over  n ieuw be le id  wordt  gesproken a lsof  dat  voortv loe i t  u i t  het  coa l i t ieakkoord.  
Al les  wat  n ie t  in  de  begrot ing 2010 z i t ,  maar  we l  in  de raad  is  besproken,  heeft  de heer  
Va lkema benoemd a ls  z i jnde nieuw be le id :  de Meerweg,  het  Stat ionsgebied,  het  
Raadhuisple in ,  de  extra  las ten voor  de  sportverplaats ing en de brandweerkazerne ,  
gekapita l i seerd i s  dat  € 450.000, - .  Ontvangt  de  raad voor de raadsvergader ing een l i j s t je  van 
wat  er  prec ies  in  z i t?  Wethouder Siel ing  zegt  dat  dat  n iet  voor  de raadsvergader ing 
gebeurt .  Het  i s  ju is t  dat  er  meer  aan n ieuw be le id i s  dan wat  er  u i t  het  col legeprogramma 
zou kunnen voortv loe ien.  Er z i jn  bes lu i ten genomen en overwegingen van de raad  geweest  
en mogel i jke  keuzes  z i jn  daar  ook nog aan ten gronds lag .  Dat  komt op een r i j  en daar in  
kunnen keuzes gemaakt  worden.   
Het  co l lege heeft  z ich in  d i t  s tuk bewust  n iet  u i tgesproken over  hoe z i j  de  ro l  van de raad 
z iet ,  dat  laat  z i j  g raag aan de raad  ze l f  over .  Graag hoort  het  co l lege  van de raad  hoe  z i j  de  
raad mee kan nemen in het  t ra ject  dat  z i j  aan het  voorbere iden is .  De opmerkingen die  in de  
raadsvergader ing worden gemaakt  zouden goed door het  co l lege  verwerkt  kunnen worden in 
een not i t ie  d ie  terugkomt voor bes lu i tvorming in de raad .  Het  co l lege  ontvangt  graag  de 
mening  van de  raad hoe h i j  z i jn  rol  z iet  in het  verdere proces ,  zowel  ten aanzien van de 
v is ievorming a ls  de  wi jze  waarop de ombuig ingen zu l len gaan p laatsv inden.  Mevrouw 
Legemaat  s te l t  voor  een extra  vergader ing aan de ro l  van de raad  daar in te  besteden.  
Mevrouw Toxopeus  merkt  op dat  het  be langr i jks te  punt  van het  raadsvoors te l  i s  om hier  
d iscuss ie  met  e lkaar  over  te  hebben.  Dit  wordt  het  meest  u i tgebre ide  bespreekpunt  in de  
raad van juni .  Dan geeft  de raad  z i jn  v is ie  mee aan het  co l lege .   
Wethouder Siel ing  ontvangt  ook graag opmerkingen vanui t  de raad  over  het  proces van 
burgerpart ic ipat ie .  Het  voorste l  van het  CDA voor het  inste l len van een denktank wordt  in  
het  co l lege  besproken.  De voorzit ter  merkt  op dat  er  in  ieder  geva l  rond de  v is ie  een 
k lankbordgroep wordt  samengeste ld  u i t  maatschappel i jke  inste l l ingen,  misschien kan daar  
tot  een soort  dubbe l ing worden gekomen.  Dat  wordt  nader  over legd.   
Wethouder Siel ing  vraagt  toe l icht ing op de opmerking over  de  inzet  van € 450.000, -  ter  
versterk ing van het  vermogen.  De wethouder kan z ich zo’n bes lu i t  n iet  her inneren.  
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De heer  Valkema zegt  dat  de meer jarenbegrot ing een pos i t ie f  sa ldo geef t .  Dat  pos i t ieve  
sa ldo zou ter  versterking  van het  e igen vermogen d ienen.  Nu wordt  het  pos i t ieve sa ldo in 
een s lu i tend meer jarenperspect ief  opgesoupeerd a ls  z i jnde daarmee de eers te  bezu inig ingen 
te  hebben gerea l i seerd .  Daarom was de  vraag of  van de nul l i jn  moet  worden u i tgegaan of  
gez ien de  Burap en de grote  f luc tuat ies  in  het  kostenniveau,  tegenval le rs  en meeval le rs ,  een 
ru imte creëren in het  meer jarenperspect ie f .  Dat  betekent  dat  je  extra  moet  ombuiten,  maar  
dan heb je  we l  een stukje  extra  resu l taat  onder  de s treep dat  ingezet  kan worden.   
Wethouder Siel ing  zegt  dat  het  een keuze van de raad  kan z i jn  om meer  te  bezuinigen en 
de raad  zou een keuze  moeten kunnen maken u i t  meerdere  moge l i jkheden.  De 
s topl ichtmethode wordt  a l s  mogel i jkhe id meegenomen.  De wethouder  benadrukt  het  be lang 
van draagvlak voor ombuig ingen.  Dat  i s  de  reden voor het  col lege om de inhoud centraa l  te  
s te l len .  Ten aanzien van het  gewenste  OZB-tar ief  verwi j s t  de wethouder  naar  wat  er  door de 
col legepart i jen in het  manifest  i s  opgeschreven.  Dat  i s  het  kader  van d i t  co l lege .  Het  
verzoek om de burgers  b i j  n ieuw be le id te  betrekken wordt  meegenomen in  het  tweedaagse  
over leg ,  een nader  antwoord volgt  in  de raadsvergader ing .   
 
De voorzit ter  l i cht  toe dat  de br ie f  van de  gr i f f ier ,  namens voorzi t ter  van de raad en 
pres id ium, ten doe l  had de raad  te  du iden dat  h i j  aan zet  i s  a ls  het  gaat  om met name de  
begrot ingscyc lus .  De raad bepaal t  wat  er  in  de  begrot ing  komt.  In de  sfeer  van de 
be le idsvoorbere id ing spee l t  het  co l lege ,  of  de  ambte l i jke  organisat ie  daar in een be langr i jke  
ro l .  Samen staan we voor  een t i jd  waar in ombuig ingen of  bezu in ig ingen aan de  orde z i jn .  De 
vraag i s  dan of  de  raad de opste l l ing k ies t  van d i t  i s  een mi l joen en het  col lege  werkt  het  
maar  u i t .  De raad  ontvangt  dan een aanta l  voorste l len en dat  i s  de betrokkenhe id .  Of z iet  de  
raad een andere  ro l  wegge legd.  B i jvoorbee ld door  te  wi l len oplopen met  het  co l lege  a l s  het  
gaat  om burgerpart ic ipat ie ,  dat  i s  een act ievere  ro l .  Een bezuin ig ing van een mi l joen gaat  de  
samenlev ing raken en de raad  kan daar  voor  z ichze l f  een ro l  in  z ien .  De raad zou 
b i jvoorbee ld een opdracht  aan het  co l lege  kunnen geven daar in  een pos i t ie  in te  nemen.  Aan 
de andere kant  kan de raad  a ls  het  om ombuig ingen gaat  ook naar  z ichze lf  k i jken.  Een dee l  
van de  begrot ing heef t  spec if iek betrekking  op zaken d ie  pr imair  ten d ienste  s taan van de 
gemeenteraad.  De gr i f f ier  heeft  in haar  br ief  gezegd dat  het  voor de hand l ig t  dat  n ie t  het  
co l lege voor de  raad bedenkt  waar  deze met  ombuig ingen moet  komen.  Ju is t  op dat  punt  
kan de  raad ze l f  z i jn verantwoorde l i jkhe id  nemen.  De gr i f f ier  heeft  aangeboden daarbi j  
ondersteuning te  b ieden.  Het  i s  n ie t  zo wense li jk  a ls  het  co l lege  voor  de raad zou bedenken 
dat  er  b i jvoorbee ld op de notu ler ing of  de rekenkamer of  wat  dan ook bezuin igd zou 
moeten worden.  Van de  6% bezuin ig ing op de tota le  begrot ing kan de raad  zeggen dat  een 
dee l  daarvan,  ook 6%, s laat  op wat  pr imair  ten d ienst  van de gemeenteraad staat .  De br ief  
heeft  n iet  meer  en nie t  minder  dan dat  beoogd te  bere iken.   
De heer  Niezen vindt  het  een pr ima in i t ia t ie f  en wi l  de  gr i f f ier  daarmee compl imenteren.  
Mevrouw Sloot  wi lde datze lfde doen.  Zi j  had de br ief  verkeerd  begrepen en had daar  anders  
vandaag a l  wat  over  kunnen zeggen.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de Kaders  voor de ombuig ingen a ls  bespreekstuk naar  de  
raadsagenda gaat .   
 
7 .  Nota  Reserves  en Voorz ien ingen 2010 v e r gade r ing  s ep t embe r  (aangepas t  s tuk)  
 
8 .  Aanbesteding accountantscontro le  2010 t/m 2013 v e r va l l en  
 
9 .  Wi jz ig ing Verordening mater ië le  f inanc ië le  ge l i jks te l l ing  onderwi js  v e r va l l en  
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10.  Wet  invester ing jongeren (Wi j )  en Wet werk en bi j s tand (Wwb) v e r va l l en  
 
11 .  Herzien ing Algemene Plaatse l i jke  Verordening v e r va l l en  
 
12 .  S lu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  de aanwezigen voor  hun inbreng en s lu i t  de commiss ievergader ing.  
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